
ВТОРник 29нОемВРи 2022гОдина/32 бРОй232(9073)

EUR:
1.95583

GBP:
2.25831

USD:
1.86928

CHF:
1.98119

5oC

Левият
вестник

МаксиМални

50 ст.

49

а
к

ц
е

н
Т

ОбЛаЧнО

София

няколкоДУМИ

БсП кани всички, които 
са я напуснали, да се върнат 
в партията, призова корне-
лия нинова по повод съоб-
щението за сформиране на 
ново ляво обединение. спо-
ред нея е важно около какви 
принципи ще се случва то и 
каква характеристика на мо-

дерното ново ляво се търси в 
един такъв формат. “Засега 
идеи не сме чули. Що е то 
новото ляво, как ще се раз-
вива. не сме чули и прочели, 
но чуваме ултиматуми към 
нас, заклинания и организа-
ционни въпроси”, коментира 
нинова.

“БсП никога не е спи-
рала опитите и процесите 
да търси обединение вляво, 
стигали сме дори до коали-
ция от 26 партии преди го-
дина и половина. За нас тази 
тема е много важна, всеки 
опит за обединение вляво си 
заслужава, но е важно върху 

какво стъпва”, подчерта ни-
нова. тя припомни, че още 
през 2016 г. националният 
съвет е излязъл с призив-об-
ръщение към социалистите, 
напуснали БсП, да възста-
новят членството си в пар-
тията.

15 минути, 
докторе!

Газът поскъпва с 19% от 1 декември

корнелия Нинова 
кани напусналите
Бсп да се върнат
Всекиопитзаобединениевлявосизаслужава,ное
важновърхукаквостъпва,заявилидерътналевицата
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Скъпият газ в Чирен вдигнал цената, през януари се очаква ново по-
вишение, но не казват с колко, стана ясно от думите на Иван Иванов. 
Окончателно казват цената за декември в четвъртък.

ово двайсет за посещението 
при лекар! Прегледът да продъл-
жи поне 15 минути. нЗОк пред-
лага това да залегне в договора с 
лекарите (стр. 2).

как да се ограничи прегледът в 
определени минути? Ако лекарят 
трябва само да прегледа резултати-
те от изследвания или да предпише 
ежемесечните лекарства, трябва ли 
пациентът да седи в кабинета му 15 
минути?

Защо беше дългогодишното ча-
кане за електронна здравна книжка? 
За да се шпионират докторите или 
да бъдат улеснени пациентите и да 
се ограничи времето на висене пред 
и в лекарските кабинети?

Да не говорим, че подобно огра-
ничение е своеобразна предпоставка 
за листи на чакащи. А краткото ча-
кане за преглед комай остана един-
ственото преимущество на българ-
ското здравеопазване.

От друга страна, ограничението 
може да се тълкува и повратно - само 
15 минути ли за преглед? За толкова 
докторът нито ще успее да прегледа 
пациента, нито да чуе оплакванията 
и въпросите му, нито да предпише 
лечение.

За каквото и да ти говорят, знай, 
че става дума за пари. Очевидно и в 
този казус нещата опират до пари. 
нашите пари, внесени като осигу-
ровки в нЗОк. А основната функция 
на нЗОк е да пази нашите пари и да 
ги разпределя разумно.

Н
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столичНият 
куклеН театър 
с премиера 
за Най-малките

Херо 
се върНа 
в БълГарския 
футБол

прокуратурата 
проверява 
за маНипулираНе 
На машиННия вот 

вкадър

Българските състезатели спечелиха 15 медала на 14-ия Международен есенен турнир по информатика 
“Джон Атанасов” в Шумен. В турнира участваха около 400 състезатели от 17 държави

СнимкабТа

Стр. 3

240 полицаи 
разследваНи 
за  ГодиНа

как Нато
стъпи в
източНа европа
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от Българския лекарски 
съюз не приемат предложе-

нието на нЗок да се върне 
условието за минимална про-

дължителност от 15 минути на 
профилактичните и диспансер-

ните прегледи. Предложение-

то е в проекта на национален 
рамков договор за следващите 
3 години. мотивът е, че поне 
15 минути консултация с ли-

чен лекар или специалист ще е 
сред критериите за качество на 

медицинската помощ.
от БЛС продължават да от-

казват да се върнат на прегово-

рите по предложения национа-

лен рамков договор и настояват 
за оставки в ръководството на 
касата.

Лекарите са несъгласни със 
залагането на времева рамка за 
преглед на пациент. консулта-

цията може да изисква и 35, и 45 
минути, в зависимост от състо-

янието на пациента, но може да 

изисква и 45 секунди, коменти-

ра председателят на нСоПЛБ в 
Пловдив д-р костадин Сотиров. 
той е категоричен, че ако лекар 
свърши работа за по-малко от 
15 минути, не означава, че е ра-

ботил некачествено. По думите 
на д-р Сотиров такова изисква-

не е имало преди години и тога-

ва обхватът на профилактични-

те прегледи е спаднал до 30%. 
когато изискването отпаднало, 
въпреки епидемичната обста-

новка, обхватът на прегледите 
достигнал 47%. “това притесни 
ръководството на нЗок и тъй 
като те са заложили един про-

цент, за който са склонни да пла-

тят - около 54% от населението 
да му бъдат извършени профи-

лактични прегледи”, коментира 
лекарят пред БнР. Ако се въведе 
ограничението, личните лекари 
ще могат да преглеждат днев-

но около 25 души, а в момента 
преглеждат средно 42-45 души, 

твърди лекарят, който припом-

ня, че общопрактикуващите ле-

кари са намалели с около 500 и 
когато един лекар се разболее, 
няма кой да го замества.

Личните лекари са разтрево-

жени и от отхвърленото тяхно 
предложение за улесняване на 
работата по заместване. Идеята 
им личният лекар да може да се 
замества от всеки друг лекар, а 
не от общопрактикуващ, не се 
приема от нЗок. 

Досъдебни производства срещу 240 полицаи са били образувани 
за една година, сочи статистика на дирекция “вътрешна сигурност” 
на мвР. 

образуваните разследвания и изпратените сигнали на компе-

тентните прокуратури са основно срещу служители от направления 
“Пътна полиция”  и “охранителна полиция”- 140. Досъдебни произ-
водства има срещу 37 служители от “Гранична полиция” и срещу 63 
служители на “криминална и икономическа полиция”. в дирекция 
“вътрешна сигурност” са постъпили 241 сигнала. от тях 114 са били 
изпратени до компетентната прокуратура, а 57 - до други структури 
на мвР. По 42 сигнала работата продължава, а по 28 проверката е 
приключила, като не са потвърдени посочените в тях данни.

Данните обхващат периода от 1 юли 2021 до 1 юли 2022 г., става 
ясно от отговор на служебния вътрешен министър Иван Демерджи-

ев на парламентарен въпрос от депутата от ГеРБ и бивш вътрешен 
министър Христо терзийски за дейността на “вътрешна сигурност”.

ДУмА припомня, че през последната седмица бяха задържани 
няколко служители на мвР, а в петък за подкуп бяха арестувани два-

ма полицаи, които са били командировани в Благоевградска област 
с антикорупционна цел. от прокуратурата съобщиха, че на двамата 
служители на мвР са повдигнати обвинения, след като е установено, 
че са поискали 500 лв. от шофьори нарушители. Ден по-късно три-

ма гранични полицаи бяха арестувани в района на малко търново 
след разработка на дирекция “вътрешна сигурност”. Причината е 
“нерегламентирана дейност по време на дежурство”. тримата обаче 
бяха освободени, без прокуратурата да им повдигне обвинения.

  �
Деси ВЕЛЕВА

кандидатстването за ком-

пенсации за неприети в детска 
градина деца в София ще стане 
електронно и централизирано. 
в момента родителите трябва 
да подават документи до всяка 
районна администрация и от-

там да получат потвърждение, 
че са одобрени за месечните 
суми. 

от обявена от Столичната 
община обществена поръчка 
става ясно, че цялата процеду-

ра ще става чрез Информаци-

онната система за обслужване 
на детските заведения, под-

готвителните групи и първи 
клас в училищата. Чрез нея в 
момента се кандидатствата за 
ясли, градини и в първи клас. 

към системата ще бъде 
разработен нов модул, поз-
воляващ кандидатстване за 
компенсации и обработка на 
документите.

Чрез новия модул ще се 
предостави възможност на 
районните администрации да 
удостоверяват служебно част 
от критериите за допустимост 
на кандидатите, като няма да 
се налага предоставянето на 

документи на хартия.
новият модул ще струва на 

общината 70 000 лева без ДДС, 
като за изпълнител е поканена 
фирмата “Сирма медия”, коя-

то е разработчик на цялата об-

щинска система. 
месечният размер на ком-

пенсацията бе увеличен наско-

ро от 399 лв. на 413 лева. По-

следната сума, която отпусна 
държавата, бе над 650 000 лева 
за периода 1 юли - 14 септем-

ври. тя се разпредели между 
802 деца от София и пет от 
Пловдив. в други градове на 
практика недостиг на места в 
детски заведения няма. 

Софийската градска прокура-

тура се е самосезирала във връзка 
с изказвания на лидера на БСП 
корнелия нинова и на зам.-пред-

седателя на ПГ “БСП за България” 
Георги Свиленски за машинното 
гласуване и кодовете за машини-

те. от прокуратурата ще възложат 
и проверка на ДАнС по случая, 
съобщиха вчера от държавното 
обвинение.

тя е по повод обвинение на 
Свиленски към депутатите от ПП, 
че са откраднали изборите. “Защо-

то вашият съпредседател и бивш 
премиер, ето там, дойде и каза - от-

теглете закона и ще ви дам кодовете 
на машините. кой е той, че ще дър-

жи кодовете на машините”, заяви 
Свиленски от трибуната на нС по 
време на обсъждането на Изборния 
кодекс. той предупреди предста-

вителите на ПП да внимават какво 
говорят и правят с БСП, защато от 
парламентарната им група ще оста-

нат 15 човека.
в неделя в Пловдив нинова 

коментира, че не може да тълкува 
какво е искал да каже кирил Пе-

тков във връзка с изнесената ин-

формация от Свиленски за даване 
на кодове. Свидетел съм, че той 
каза “оттеглете закона и ще ви пре-

доставим и на вас кодовете”, пояс-

ни нинова и добави: “какво той е 
имал предвид, да си обяснява”.

СнимкаБТа

В Аулата на СУ “Св. Климент Охридски” се проведе академично тържество на Факултета по 
журналистика и масова комуникация за 70-годишнината на специалността “Журналистика”

240 полицаи  
са разследвани  
от прокуратурата  
за една година

Лекари не са съгласни на 
минимум 15 минути преглед
ОтБЛСпродължаватдаотказватдасевърнатнапреговорите
попредложениянационаленрамковдоговор

Кандидатстването за  
компенсации за неприети  
в градина деца ще е електронно

Прокуратурата образува 
проверка за манипулиране 
на машинния вот 
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Юлия КУЛИНСКА

бСП кани всички, които са я напус-

нали, да възобновят членството си в нея 
като отново подадат молби. това обяви 
вчера лидерът на левицата корнелия ни-

нова. “обръщението ни е към тези, които 
са напуснали бСП и са създали собстве-

ни партии. тези, които са изключени на-

последък, е уставно наказание и когато 
то изтече, те ще се върнат”, уточни ни-

нова. Призивът й е по повод сбирката за 
сформиране на ново ляво обединение по 
инициатива на президента георги Пър-

ванов, която ще се проведе днес. “важно 
е това обединение около какви принци-

пи ще се случва и каква характеристика 
на модерното ново ляво се търси в един 
такъв формат. Засега идеи не сме чули. 
Що е то новото ляво, как ще се развива. 
не сме чули и прочели, но чуваме улти-

матуми към нас, заклинания и организа-

ционни въпроси”, коментира нинова.
тя обяви, че са поканени абв на 

румен Петков, “изправи се бг” на мая 
манолова, “Движение 21” на татяна 
Дончева, “българска прогресивна ли-

ния” на красимир янков, “нормална 
държава” на георги кадиев и мир на 
Симеон Славчев. това са председате-

ли на партии, които са бивши членове 
на бСП, припомни нинова. “всички 
тези наши бивши другари са напуснали 
партията при ръководствата на Сергей 
Станишев и михаил миков. Правя тази 
уговорка, защото виждаме, че част от 
претенциите днес са към нас като ръко-

водство”, твърди нинова.
“начело сме на бСП от 2016 година 

и оттогава положихме усилия да вър-

нем тези наши другари към общата лява 
политика и да бъдем отново заедно и 
силни. С абв бяхме в обща коалиция 
и имаха свой депутат в миналия парла-

мент, с татяна Дончева направихме опит 
за коалиция, докато не стигнахме до 
нейното условие да си променим името 
на партията и да станем “бСП-Движе-

ние 21”, което беше неизпълнимо. За 
мая манолова заедно с цялата софий-

ска организация работихме за кмет. тя 
ни напусна, след като стана омбудсман, 
но така е по закон. георги кадиев беше 
наш депутат, Симеон Славчев - през 
2015 г.”, припомни нинова.

Според нинова в публичното прос-

транство има много противоречиви 
послания около новото ляво обедине-

ние. “г-н Първанов казва, че трябва 
обединение за промяна и за нови лица 
под формата на голяма лява коалиция. 
татяна Дончева го оборва: “не коали-

ция, а единен субект”. Паскалев кани 
бСП в новото ляво обединение, а той е в 
бСП и член на нС.  Дончева го оборва: 
“ние сме алтернатива на лицата, на кур-

са и програмата на бСП. кадиев пък би 
подкрепил равноотдалечено програмно 
правителство на бСП и герб. Петър 
витанов му опонира, че ако някой от 
бСП си го и помисля, “Позитано” ще 
му се стори тясно”. 

“бСП никога не е спирала опитите 
и процесите да търси обединение вля-

во, стигали сме дори до коалиция от 26 
партии преди година и половина. За нас 
тази тема е много важна, всеки опит за 

обединение вляво си заслужава, но е ва-

жно върху какво стъпва”, подчерта ни-

нова. тя отбеляза, че още през 2016 г. 
националният съвет е излязъл с призив-
обръщение към социалистите, напусна-

ли бСП, да възстановят членството си в 
партията.

По повод исканията на местни струк-

тури на бСП за бърз конгрес нинова 
обясни, че до момента на “Позитано” 
20 официално са депозирани 6 декла-

рации. “неофициално от медиите зна-

ем за още 17. това са 23 декларации от 
296 организации. За да има свикване на 
бърз конгрес, по устав от постъпването 
на искането трябва да има 15 дни. такъв 
срок до 10-11 декември няма, затова той 
остава на 10-11 февруари”, категорична 
е нинова.

лидерът на бСП 
корнелия нинова пред-

стави социалната про-

грама на бСП на среща с 
членове и симпатизанти 
на партията и граждани 
на среща в Пловдив. За-

едно с нея в разговора 
участваха народните 
представители иван 
Петков, иван Ченчев и 
борислав гуцанов.

нинова посочи, че 
левицата е внесла в 
деловодството на нС 
законопроекти за уве-

личение на минимална-

та работна заплата, на 
майчинството, за под-

крепа за енергийно бе-

дни и преизчисляване 
на пенсиите с нов сред-

ноосигурителен доход 
за 2021 г. на срещата 
бяха обсъдени актуал-

ните политически, со-

циални, икономически 
и финансови проблеми 
пред страната. Плов-

див е шестата област, 

в която ръководството 
на партията провеж-

да разговори с хората 
за проблемите, както 
и изслушва мнения и 
препоръки. 

ръководството на 
бСП получи пълна 
подкрепа за позиции-

те да не се предоставя 
оръжие за Украйна и 
да не се купуват сега 
нови самолети Ф-16. 
бяха изразени мнения 
за смесеното гласува-

не с предложение да се 
опростят протоколи-

те, да се прави видео-

запис и предложения, 
които да гарантират 
честността на вота. и 
ръководството, и пло-

вдивските социалисти 
осъдиха остро поведе-

нието на общинските 
съветници, които под-

крепиха решението за 
придобиване акциите 
на Пловдивския панаир 
от георги гергов.

По-рано нинова 
беше поканена на среща 
с членовете на нацио-

налния съвет на мо в 
бСП, който  проведе ре-

довното си заседание в 
асеновград. в разгово-

ра участваха зам.-пред-

седателят на партията и 
на нС кристиан виге-

нин, организационният 
секретар борислав гу-

цанов, председателят на 
комисията по култура 
и медии иван Ченчев, 
депутатите веска нен-

чева и манол генов и 
кметове на левицата от 
региона. младите соци-

алисти предложиха 18 
младежки инициативи, 
а депутатите поеха ан-

гажимент предложе-

нията да прераснат в 
законодателни инициа-

тиви. беше постигнато 
съгласие за максимал-

но близка комуникация 
между ръководството 
на партията и мо.

нинова кани напусналите бСП
да се върнат в партията
Никоганесмеспиралиопититеипроцеситедатърсим
обединениевляво,заявилидерътнасоциалистите

Левицата обяви в Пловдив 
социалните си мерки
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Цената на природния газ в 
България вероятно ще се по-

виши с около 19% от 1 декем-

ври. това бе предложението 
на обществения газов достав-

чик "Булгаргаз" в началото на 
месеца и бе препотвърдено по 
време на вчерашното откри-

то заседание на комисията за 
енергийно и водно регулиране. 
"Цената на природния газ за 
декември се запазва на нива-

та от заявлението на 10 ноем-

ври, не очакваме значителни 
изменения към 1 декември", 
коментираха представители 
на "Булгаргаз" в отсъствието 
на директора на дружеството 
Деница Златева. Заявлението 
бе за цена от 145,87 лв. за ме-

гаватчас, което е поскъпване с 
18,6% спрямо сега действаща-

та цена.
Председателят на енергий-

ния регулатор Иван Иванов 
изтъкна, че все пак "трябва 
да има съвсем минимално 
намаление на цената". окон-

чателното решение ще бъде 
взето на закрито заседание в 
четвъртък. По думите на Ива-

нов в енергийния микс, който 
образува цената на природния 
газ за съответния месец, най-
скъпата суровина е тази от 
газовото хранилище в Чирен. 
"Цената можеше да бъде по-
ниска, ако не бе високата цена 
на газа в хранилището в Чи-

рен, тъй като то бе нагнетява-

но на най-високите цени през 
август и септември", коменти-

ра Иванов.
Цяла европа пълнеше 

ударно хранилищата си през 
лятото, за да се подсигури за 
отоплителния сезон, но това 
очаквано бе и на висока цена. 
Благодарение на тези дейст-

вия България успя да напъл-

ни запасите си до над 93% от 
капацитета. Статистиката на 
асоциацията на европейските 
оператори на газохранилища-

та показа, че България вече 
спря да пълни хранилището, 
а голяма част от европа дори 
започна да черпи запаси от 
тях. Иванов уточни, че за кон-

сумирането на газа от Чирен 
"се следва строго определен 
график".

от изказването на шефа на 
кевр стана ясно, че се очаква 
ново поскъпване на газа в Бъл-

гария и от 1 януари. Иванов не 
уточни в какъв мащаб би било 
то, но посочи, че е "напълно 
нормално с настъпването на 
отоплителния сезон и голямото 
количество газ, който ще консу-

мират топлофикациите, цената 
на природния газ да отбележи 
ръст нагоре".

размерът на необслужваните бързи кредити е достигнал до 
346,4 млн. лева в края на септември. това е с 23,2% (65,3 млн. лв.) 
повече спрямо миналата година, показва статистиката на Българ-

ската народна банка (БнБ). търсенето на бързи кредити се акти-

визира през последната година и отново достига нивата отпреди 
пандемията. към края на септември дружествата, специализира-

ни в кредитиране, отчитат предоставени потребителски заеми за 
4,295 млрд. лв. при 3,488 млрд. лв. година по-рано. Увеличението 
е с 23,1% спрямо края на третото тримесечие на 2021 г. - почти 
колкото е ръстът и на необслужваните заеми.

над 70% от бързите кредити са предоставени на домакинствата. 
въпреки че се наричат бързи кредити заради краткия срок за връща-

не на парите и по-лесното отпускане в сравнение с условията на тър-

говските банки, статистиката на БнБ показва, че най-много нараства 
отпускането на заеми с погасителен план над 5 години. в края на 
септември техният дял вече преобладава и достига 1,849 млрд. лв.

Инфлацията е довела до увеличаване на сумите, които потреби-

телите заемат. около 10 800 лв. е средният потребителски кредит в 
последните месеци, докато в началото на годината средната сума е 
била 8835 лв., показват данни на БнП Париба Лични Финанси.

отново заради инфлацията и високите цени на енергията по-

требителите показват повишен интерес за финансиране на изола-

ция на жилища, смяна на дограма, покупка на климатични систе-

ми като инверторни климатици и дори термопомпи. За този тип 
ремонти се теглят заеми около 11,200 лв.

расте и търсенето на финансиране за ремонт на автомобили, 
както и за покупка на автомобили втора ръка. Средната сума на 
тези заеми също се вдига значително - с 25-30%. За ремонт на ко-

лата вече се теглят заеми за над 5270 лв., а покупката на кола на 
старо се финансира с около 11 470 лв.

Коментар на стр. 5

Предложението на евро-

пейската комисия за преглед 
на Директивата за акцизите 
от 2011 г. се очаква до дни, но 
според изтекла информация 
във Financial Times досегаш-

ните спекулации за точните 
стойности за двойно повише-

ние на минималната ставка от 
90 евро на 1000 къса на 180 
евро на 1000 къса за цигарите 
се потвърждават.

Българският данъчен ка-

лендар, който служебното пра-

вителство внесе в народното 
събрание и за който предстои 
второ четене в комисията по 
бюджет и финанси, предвижда 

до 5% увеличение на година 
или едва 15% общо увеличе-

ние до 2025 г.
Financial Times разполага с 

детайлите от проекта на евро-

пейската комисия за промяна 
на Директивата за акцизите. 
настоящата минимална став-

ка за кутия цигари от 20 броя 
е 1,80 евро или приблизително 
3,50 лева. комисията предлага 
100% увеличение или мини-

мум 3,60 евро на кутия, което 
прави около 7 лева чист акциз. 
това означава, че от 2025 го-

дина кутия цигари ще трябва 
да достигне до пушачите на 
поне 10 лева, като се прибави 

стойността на продукта, ДДС, 
търговски и други разходи.

По отношение на появи-

лите се през последните годи-

ни продукти - течностите за 
електронни цигари и вейпове, 
както и бездимните тютюневи 
изделия, изтеклото предложе-

ние на комисията предвижда 
20% от цената за по-слабо ни-

котиновите и 40% за по-сил-

но никотиновите течности, а 
нагреваемите продукти ще се 
облагат с акзиз от 55% от це-

ната или номинален минимум 
наполовина по-нисък от този 
на цигарите - 91 евро, тоест 
около 1,80 евро на кутия.  

Делът на населението, кое-

то свързва двата края лесно или 
много лесно, е силно диференци-

ран в държавите от еС, показва 
проучване на  евростат, обявено 
вчера. Според него едва 3,6 на 
сто от хората у нас не изпитват 
трудности да посрещнат разхо-

дите си. на другия край на скала-

та - най-висок е делът на хората, 
които лесно са посрещали разхо-

дите си за живот, във Финландия 
- 40,5 на сто. Изследването на ев-

ростат проследява въздействието 
на пандемията от коронавирус 
върху условията на живот в 11 
страни членки. Делът на населе-

нието, което трудно е свързвало 
двата края, варира сред страните: 
от 11 на сто във Финландия до 
39,8 на сто в България.

Данните показват също, че 
над 20 на сто от хората са имали 
затруднения да свързват двата 
края в България, Словакия, Ита-

лия и Франция.

Пореден месец про-

дължава тенденцията 
руски граждани да раз-
продават имотите си у 
нас, показват данните 
на БнБ. нетният по-

ток от инвестиции на 
чуждестранни лица в 
недвижими имоти е от-

рицателен в размер на 
21,1 млн. евро.

основната част са 
инвестиции в имоти 
на руснаци, като от 
сумата 16,9 млн. евро 

е отрицателният поток 
за русия. Продажбата 
на имоти от чужденци 
се увеличава три пъти 
спрямо година по-рано, 
като за периода януа-

ри-септември миналата 
година отрицателният 
нетен поток е бил в раз-
мер на 6,9 млн. евро.

нетният поток от 
инвестиции на чужде-

нци в недвижими имо-

ти у нас за периода яну-

ари-август 2022 г. също 

беше отрицателен и 
възлизаше на 19,3 млн. 
евро, като от тази сума 
15,1 млн. евро е  отрица-

телният поток за русия. 
в същото време 

руските граждани ку-

пуват активно имоти в 
турция. Според тур-

ския статистически ин-

ститут Turkstat през ок-

томври 2022 г. руските 
граждани са закупили 
2023 жилищни имота 
в турция, значително 

пред иранците (498) 
и иракчаните (310). 
Четвърто място заемат 
украинците, които са 
закупили 216 къщи и 
апартаменти. Следват 
германци (211) и ка-

захстанци (200). общо 
през октомври 2022 г. 
чужденците са заку-

пили 5377 жилищни 
имота в турция. това 
е с 8,8% по-малко от 
октомври миналата го-

дина.

Газът поскъпва с около  
19% от 1 декември
Очаквасепрезянуариценатапакдасевдигне,нонеказватсколко

Иван Иванов

Над 20% скочиха 
необслужваните  
бързи кредити

Едва 3,6 на сто у нас могат 
да покрият разходите си

Брюксел иска 100% увеличение  
на акциза на цигарите

Руснаци се отървават  
от имотите си у нас, купуват в Турция
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От стр. 1

отделен е въпросът 
каква е действителност-

та. Срещу вноските си 
очакваме качествено ме-

дицинско обслужване и 
грижа, но често, дори да 
си доплащаме, не ги по-

лучаваме заради норма-

тивни ограничения.
Да, през 2010 г. на 

един лекар са се падали 
средно по 269 пациен-

ти, а през 2021 г. - по 

231. но зад това “сред-

но” колко души стоят 
- хора на каква възраст, 
с колко и какви забо-

лявания? в коя част на 
България са тези хора 
от “средното” число?

С въвеждането на 
минимално време за 
преглед се огранича-

ва броят на прегледите 
при един лекар и съот-

ветно касата ще пла-

ща сумарно по-малко 
на доктора. в кратко-

срочен план това ще 
спести пари на касата. 
но неминуемо би уве-

личило опашките пред 
лекарските кабинети, 
би създало неравнопо-

ставеност на болните. 
от неистовото пестене 
за днес не остава мисъл 
за утре. Утре, когато 
вчерашният пациент, 
чакайки да минат 15-те 
минути на предишния, 
ще бъде вече спешен 
случай. кой го иска?

и пак - пред задъне-

на улица.
Защо в последните 

30 години новаторски-

те идеи в българското 
здравеопазване обичай-

но го поставят пред за-

дънена улица?
Защо все пациентът 

се оказва изкупителната 
жертва на промените?

Дали защото не става 
въпрос за псевдорефор-

ми, в основата на които 
все стоят парите?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

15минути,докторе!

АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА СОЛИДАРНОСТ С 
ПАЛЕСТИНСКИЯ НАРОД. Отбелязва се от 1978 
г. с резолюция на Общо-
то събрание на ООН. 
Поводът е решението на 
световната организация 
от 29 ноември 1977 г. за 
премахване на британ-
ския протекторат над Палестина, обявен на 11 
септември 1922 г., и за разделянето й на две дър-
жави - еврейска и арабска.

1643 - УМИРА КЛАУДИО МОНТЕВЕРДИ, 
ИТАЛИАНСКИ КОМПОЗИТОР (Р. 1567 Г.). Твор-
чеството му бележи прехода 
между ренесансовата и бароко-
вата музика. Автор на 18 опери, 
от които днес са запазени един-
ствено “Орфей”, “Коронаци-
ята на Попея”, “Завръщането 
на Одисей” и известната ария 
“Lamento” от неговата втора 
опера “l’Arianna”. Смятан за майстор на мад-
ригала.

1797 - РАЖДА СЕ ГАЕТАНО ДОНИЦЕТИ, 
ИТАЛИАНСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1848 
Г.). Автор на около 75 опери, 16 
симфонии, 19 струнни квартета, 
193 песни, 45 дуета, 3 оратории, 
28 кантати, инструментални кон-
церти, сонати и др. Най-популяр-
ни от музикалните му творби са 
“Любовен еликсир”, “Лучия ди Ла-
мермур”, “Фаворитката”, “Дон Паскуале”.

1803 - РАЖДА СЕ КРИСТИАН ДОПЛЕР, АВ-
СТРИЙСКИ МАТЕМАТИК И ФИЗИК (УМИРА 
1853 Г.). Най-известен е с изслед-
ванията си за промяната на често-
тата на вълни при преместване на 
източника спрямо неподвижен на-
блюдател - т.нар. Доплеров ефект. 
Професор по физика и астроно-
мия в Пражката политехника (дн. 
Чешки технически университет), а след това - 
ръководител на Института по експериментална 
физика на Виенския университет.

1858 - УМИРА КОНСТАНТИН 
ФОТИНОВ, ПРОСВЕТЕН ДЕЕЦ (Р. 
ОК. 1790 Г.). Възрожденски книжо-
вник и преводач. Редактор и издател 
на първото българско сп. “Любосло-
вие”, чрез което съдейства за укреп-
ване на националното съзнание на 
българския народ и за повдигане на 
неговото самочувствие чрез приме-
ри от родната история.

1986 - УМИРА КАРИ ГРАНТ, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (Р. 1904 Г.). Роден 
в Бристол (Англия) като Арчибалд 
Александър Лийч. 20-годишен за-
минава за САЩ с трупа, в която 
играе от 13-годишен, и остава 
в Америка. Звездата му изгрява 
окончателно през 1937 г. Грант 
става любим актьор на Алфред 
Хичкок, който казва: “На Кари не трябва да се 
дават указания, трябва просто да го поставите 
пред камерата.” Носител на почетна награда 
“Оскар” за цялостния си принос в киноизкуство-
то (1969).

2001 - УМИРА ДЖОРДЖ ХАРИСЪН, БРИ-
ТАНСКИ ПЕВЕЦ И КОМПОЗИТОР (Р. 1943 Г.). 
Водещият китарист на рок гру-
пата “Бийтълс”. Често наричан 
“тихият бийтълс”, Харисън е по-
следовател на индийския мистици-
зъм, като допринася за неговото 
популяризиране. След разпадането 
на “Бийтълс” има успешна карие-
ра както самостоятелна, така и 
с групата “Травълинг Уилбърис”, като филмов и 
музикален продуцент.

от години водим 
срамната класация по 
неравенство, по пропаст 
между бедните и най-
богатите. и, както се 
очертава, ще продължим 
да сме начело. което от 
своя страна очертава 
нуждата от по-социална 

политика в страната. 
на гърба на българи-

на, който през послед-

ните две години обедня 
още повече, се оказа, 
че банки и най-различ-

ни търговци натрупаха 
още по-големи печалби. 
Достатъчно е да припом-

ним, че с всяка изминала 
година банките отчитат 
нови и нови ръстове на 
печалбите си. които ид-

ват основно от всевъз-

можни такси, каквито 
те въведоха за щяло и не 
щяло.

както вече стана из-

вестно, все повече бъл-

гари посягат към спестя-

ванията си, ако въобще 
ги имат, за да покриват 
битовите си сметки. от 

началото на годината, 
когато за пръв път в 
страната беше отчетена 
двуцифрена инфлация, 
най-ниските спестовни 
сметки на българите вече 
са почти ликвидирани. А 
очакванията са инфлаци-

ята да продължи да сто-

пява по-малките спестя-

вания - особено сега, през 
есенно-зимния период, 
най-вече при хората с по-
ниски доходи.

Българите, на кои-

то пък банките не биха 
отпуснали кредити, все 
повече се оплитат с бър-

зи заеми. нерядко, за да 
покрият сметки или за 
храна. Сред тези борчо-

ве с повече от 23 на сто 
са нараснали за година 

необслужените. Сиреч 
хората не успяват да си 
плащат вноските. 

най-прясната статис-

тика на “евростат” от 
вчера показа, че повече 
хора в европейския съюз 
все по-трудно свързват 
двата края. и ние отново 
сме на върха с най-мал-

ко хора, които са посре-

щали разходите си без 
затруднения - едва 3,6 на 
сто. във Финландия този 
дял е над 40 на сто.

Почти толкова го-

лям (40%) е у нас делът 
на населението, което 
трудно се справя с раз-

ходите си. Пак сe оказа-

хме първенци в поредна-

та негативна класация. 
Докога?

Мая ЙОВАНОВСКА
n

Докога?
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след като се оказа, че заблу-
дените ракети ударили Полша, 
са украински, а не руски, све-
тът  въздъхна с облекчение. 
дали се разбра какво лицеме-
рие е да въоръжаваш украйна, 
да обучаваш нейните войници, 
да ги снабдяваш с разузнава-
телна информация, да използ-
ваш страната като плацдарм 
за прокси войната си срещу 
русия? Защото бази на нато 

и на саЩ в украйна имаше 
далеч преди военната операция 
на русия там. Защото украйна 
за американските стратези е 
средство за дестабилизиране 
на русия и това го пишеше още 
Бжежински, казва го и дирек-
торът на американската анали-
тична компания "стратфор"... 

Затваряйки си очите за оп-
ределени факти и преувелича-
вайки други, оглеждайки се в 
кривото огледало на евро-ат-
лантическата и антируска про-
паганда, ние, българите, също 
се юрнахме напред с новите ев-
ро-атлантически ценности под 
мишница и забравихме за наци-
оналните си интереси. а наши-
ят национален интерес беше да 
бъдем инициатори за мир меж-
ду русия и украйна. нашият 
национален интерес е никаква 
намеса в този военен конфликт, 
никакъв износ на оръжие.

светът се променя главо-

ломно, старите връзки на си-
гурност и икономически устои 
рухват. европа е лишена от 
ярко политическо лидерство, 
което да очертае собствена 
европейска геополитическа те-
жест. ес играе все по-упорито 
ролята на троянски американ-
ски кон. самоубийствено с 
антируските санкции старият 
континент се деиндустриали-
зира, а капиталите бягат от ев-
ропа и отиват в саЩ.

русия и новите сили от 
Шос и Брикс, които заедно 
във военен и икономически 
план превъзхождат евро-ат-
лантическата общност, зоват 
за нов световен ред, основан 
на равноправие между държа-
вите, многополюсен свят, суве-
ренитет на отделните народи, 
свободен избор на национал-
ни и традиционни ценности. 
За разлика от евроатлантизма, 
който е демократично прикри-

тие на еднополюсния глобален 
неолиберален ред, на световна-
та дълбока държава.

уви, ние се юрнахме отно-
во по наклонената плоскост, по 
опасната пързалка да следваме 
безпрекословно новия Госпо-
дар, без да мислим за собстве-
ните си интереси. тази война 
трябва да приключи. не бива 
да умират повече хора и от 
двете страни. и ние, давайки 
оръжие на украйна, наливаме 
вода в мелницата на задкулис-
ните сили, които имат интерес 
касапницата да продължава.

нещо повече. България се 
нареди сред страните, които 
ще съдят русия в Хага зара-
ди войната в украйна. както 
пише велизар енчев, "Защо не 
осъдим русия и заради агреси-
ята й срещу османската импе-
рия, в резултат на която ние 
възкръснахме на европейска-
та карта като трета българска 

държава?" евро-атлантически-
ят ни управляващ елит иска да 
заличи нашата памет. а какво 
да кажем за войните на саЩ в 
Либия, сирия, виетнам, бивша 
Югославия? Знаят ли нашите 
евроатлантици, че войните на 
Запада след втората светов-
на война струват 50 милиона 
жертви по целия свят? Защо 
никой не осъди Щатите? няма 
и кой да ги осъди, защото те 
подписаха конвенцията за ге-
ноцида при условие, че тя не 
се отнася за тях. какво по-го-
лямо доказателство за двойния 
морал, за двойните стандарти и 
лицемерието в международни-
те отношения? 

време е нашият политиче-
ски елит да изтрезнее, да запо-
чне да учи уроците на истори-
ята. За съжаление, думите на 
радой ралин са много подходя-
щи и днес: "Беше време турско, 
дойде време мижитурско!"

ситуацията в България днес не е 
оптимистична. в народното събрание 
- също. караници между отделните 
парламентарни групи, липса на едино-
действие, отричане на интересите на хо-
рата, избрали народните представители, 
в името на корпоративни или партийни 
интереси. всичко това е индикация, че 
се върви към нови избори, въпреки че 
те не са желани от избирателя.

очевидно е, че политическата кла-
са показва политическата си немощ. 
или по-точно - че в т.нар. българска 
политическа класа има прекалено 
много хора с амбиции да осребрят вре-
менните си позиции. случайни хора, 
но попаднали на неслучайно място - 
народното събрание.

не бива да ни учудва, че основните 
резултати от последните избори, поне 
най-открояващите се са, че много от 
действащите политици загубиха дове-
рието на българския избирател. видя 
се, че колкото може някой бързо да ги 
залюби, толкова бързо може и да ги раз-
люби. но резултатът от този емоциона-
лен електорален танц е нестабилността, 
липсата на държавност и цената на кри-
зата, която се плаща от най-бедните и 
нуждаещите се, докато богатите трупат 
печалби от вихрещата се спекула.

оттук нататък ние, като избирате-
ли, много внимателно, мъдро трябва да 
преценим защо и за кого гласуваме. от 
това зависи не само бъдещето на стра-
ната ни, но и собственото ни оцеляване. 

и като държава, и като хора. 
ножът е опрял до кокала! необходи-

мо е да преживеем зимата. от това, кое-
то ни е поднесено в първите седмици от 
работата на парламента, се вижда много 
ясно, кой кой е. и кой наистина защита-
ва интересите на български народ.

казват, че всяка криза е възмож-
ност. така е и сега - имаме възможност 
да претеглим кой кой е в българската 
политика. да отсеем плявата от зър-
ното. и да гласуваме за тези, които 
наистина могат да ни преведат пред 
тежкото изпитание. да ни запазят като 
държава и народ.

За мен, като човек, отдал живота си 
на социалистическите идеали, в тази кри-
за има и лъч светлина. удовлетворение, 
че БсП се доказа като  сериозна и отго-
ворна партия, с грижа към хората и Бъл-

гария. Безспорно, тя съчетава в себе си 
опита и желанието за промяна. Пред мо-
ите другари стои много отговорна мисия 
да запазят работните места, заплатите и 
овладяване на инфлацията. днес това е 
патриотизъм в действие. ръководството 
на партията доказа, че БсП е градивна 
и позитивна в интерес на държавата ни, 
още в самото начало на този парламент 
не допусна конституционна криза, избра 
се председател на народното събрание. 
така показа колко е голяма, а и изпълни 
един от заветите на апостола - “всички-
те народи в нея (България) щат живеят 
под едни чисти и святи закони, както е 
дадено от бога да живее човекът; и за 
турчинът, и за евреинът и пр., каквито са, 
за всичките еднакво ще е само ако при-
познаят законите равно с българинът. 
така ще е в наша България!”

За пръв път от освобождението на 
най-високо място в нашата република 
застана човек с турско име. наш, ро-
допчанин, кърджалиец. и когато гово-
рим за свободата, вече няма да забра-
вим как БсП даде един от най-силните 
примери, че нашето отечество е сво-
бодно. Поредно доказателство, че об-
ществото ни, макар мъчително, върви 
към обединение на българската нация. 

в парламентарните прения, които 
през последните дни накараха много 
български граждани  да заговорят с 
отвращение за политиката и новоиз-
люпените ни политици, БсП се дър-
жи достойно. ръководството на моята 
партия доказа още един път, че мисли 
държавнически. в тези сложни, трудни 
и непредсказуеми дни и месеци БсП 
има пълния шанс да възстанови дове-
рието на гражданите и да ги убеди, че е 
единствената алтернатива за излизане 
от кризата. в  предстоящите тежки ме-
сеци БсП трябва да намери сили и да 
отиде на откровен разговор с българ-
ското гражданство. За да спечели хора-
та и заедно с това да реши зародилите 
се конфликти в партията и личните бо-
ричкания.

идващите дни ще са съдбоносни. 
вярвам, че след конгреса през февру-
ари 2023 г. партията ще  има пълното 
право да поиска подкрепата на българ-
ския народ.

Лично аз вярвам на нашия предсе-
дател корнелия нинова. Безспорно тя 
има опита и морала да изведе БсП от 
кризата, в която се намира, и да спече-
ли предстоящите парламентарни избо-
ри. да гарантира сигурност и проспе-
ритет на държавата ни, както с огромен 
разумен компромис спаси парламента-
ризма и държавността. силно вярвам, 
че тя има силата да преглътне обидите 
и нападките, и да се прояви като обе-
динител на лявото, обществен лидер и 
истински държавник.

накрая ще кажа - не бързайте да по-
гребвате БсП. рано или късно бедните, 
угнетените, забравените и ограбваните 
ще потърсят правата си. а те са мно-
зинство.

  �
Камелия БАЗОВА

  �
Назми МЮМЮН,  
бивш член на НС на БСП

слуховете за смъртта на 
Бсп са силно преувеличени 
Отработатанановияпарламентдосегасевиждамногоясно
койкойеичииинтересизащитава

лицемерие и двойни стандарти
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ВИНОВНИЦИТЕ ЗА УКРАИНСКАТА 
ДРАМА: ИЗТОЧНИЯТ ПОХОД 
НА НАТО И ПРЕВРАТЪТ В КИЕВ

Стр. 9 Стр. 9

През 1990 г., когато в СССр заПочна разПадът, СаЩ - в лицето 
на държавния Секретар джеймС Бейкър, оБеЩаха, 
че нато няма да Се Придвижва към руСките граници.

докато ПоСтСъветСка руСия изживяваше тежка икономичеСка 
деПреСия, неПозната за Повечето заПадни Страни, елитите 
в СаЩ и евроПа начертаха План за разширяването на нато на изток. 
този циничен ход открито Погази даденото оБеЩание от заПада.

През май 1998-а, След глаСуване в Сената на СаЩ за разширяването 
на нато, джордж кенан ПредуПреди заПадните елити: 
"това е началото на нова Студена война. руСнаците Ще реагират 
оСтро. Правим трагична грешка. никой не ни е заПлашвал."

През 2014 г. вашингтон режиСира "майдана" -  Превратът 
СреЩу легитимната влаСт в киев, заЩото 
тя иСкаше ПриятелСки отношения С моСква.

След началото на войната в 
Украйна корпоративните медии, 
политиците и контролираните 
неправителствени организации 
в САЩ и Западна европа отсто-

яват тезата, че действията на ру-

ската армия в източна Украйна 
са непровокирани и неоправда-

ни - т.е. те са агресия, която не 
може да бъде оставена без по-

следствия за агресора.
има обаче един проблем с 

този пропаганден трик - той е 
неверен. "Дълбоката държава" 
- правителствените елити, разуз-
навателните централи и армей-

ската върхушка, заплашваха и 
провокираха Русия в продълже-

ния на десетилетия, придвижвай-

ки нАТО към руската граница.
не сте длъжни да харесвате 

Русия, за да се уверите в това, 
дори ден и нощ да ненавиждате 
Владимир Путин. Главният въ-

прос е същият - руснаците оце-

ниха приближаването на нАТО 
към тяхната граница като акт на 
агресия и заплаха за национал-

ната им сигурност.
Посланието е пределно ясно. 

През 1990 г., когато в СССР за-

почна разпадът и вече се виж-

даше възможността за мир в 
по-голямата част от света, САЩ 
- в лицето на държавния секре-

тар Джеймс Бейкър, обещаха, 
че нАТО няма да се придвижва 
на изток към руската граница. 
Обещанието бе основополагащо 
за изтеглянето на съветските ди-

визии от ГДР, за да се обединят 
двете германски държави.

Външнополитически експер-

ти по върховете, които не одобря-

ваха тези разрушителни интер-

венции, бяха игнорирани. Уилям 
Бърнс, директор на ЦРУ по вре-

мето на Байдън, повече от три 
десетилетия имаше важна роля 
при формирането на политиката 
на нАТО към Русия. През 1990 
г. Бърнс служеше при държавния 
секретар Бейкър и участваше в 
планирането, когато Бейкър обе-

щаваше на Русия, че нАТО няма 
да излезе от границите на току-
що обединената Германия.

обещавал ли е западът 
на СССр, че нато няма да 
се разширява на изток, за да 
се съгласи той с обединение-
то на германия и да изтегли 
войските си от гдр? мнени-
ята в москва и на запад се 
разминават тотално. каква е 
истината?

Руско-украинската криза не 
само изостри отношенията меж-

ду Русия и нАТО, но и отново 
вкара в дневния ред един все още 
възпален исторически сюжет: 
как Горбачов допусна нАТО да 
стъпи първо в бившата ГДР, а по-
късно и в източна европа? Дали 
САЩ формално са се ангажира-

ли пред СССР да не разширяват 
военния съюз в източна посока?

Руски дипломати твърдят, 
че такива обещания са били да-

дени, за да се съгласи москва 
да изтегли войските си от ГДР. 
После обаче САЩ нарушили 
обещанието и приели в нАТО 
12 източноевропейски страни.

Харвардската преподавател-

ка мари илис Сарот публикува 
в монография, както и в списа-

нието "Форин афеърс" и вест-

ниците "Гардиън" и "Ди Цайт", 
своя версия на случилото се - на 
базата на наскоро разсекретени 
архиви. Те показват, че на Русия 
никога не са били давани пис-

мени гаранции за неразширява-

не на нАТО. но представители 
на САЩ и на ФРГ на няколко 
пъти са правили подобни устни 
изявления и всъщност тъкмо в 
резултат от тези изявления мос-

ква по онова време дава зелена 
светлина за обединяването на 
Германия. 

В началото на 1990 г. бъде-

щето на нАТО се превръща в 
често обсъждана тема между 
президента Джордж Буш (стар-

ши), неговия държавен секретар 
Джеймс Бейкър, германския 
канцлер Хелмут кол, външния 
му министър Геншер и англий-

ския външен министър Хърд. 

1 юни 1990 г. Денят, в който САЩ измамиха СССР. На церемония в Белия дом 
съветският външен министър Едуард Шеварднадзе разменя химикалки 
с държавния секретар Джеймс Бейкър, след като подписаха договори за мирно 
съжителство. Президентите Горбачов и Буш (старши) присъстват на измамата

АмерикАнецътДжорДжД.о’нийл
изречезАбрАненАтАистинАвсАЩ:

„Дълбоката държава” 
и касапницата в Украйна

  �
Джордж Д. О’Нийл*

*Джордж Д. О’Нийл-
младши е член на Борда на 
директорите на American 

Ideas Institute - издател на The 
American Conservative

Как НАТО стъпи в Източна Европа
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СнимкиБТА

Хиляди привърженици на мексиканския президент Андрес Мануел Лопес Обрадор (в средата, с бяла риза)  
показаха подкрепата си и благодариха за постиженията му през първите 4 години от мандата.  
Според анализатори маршът цели да демонстрира силата му и тази на партия “Морена”  
предвид президентския вот през 2024 г. и нарастващите критики на опозицията

Здравен работник поставя ваксина 
срещу детски паралич на бебе в  
Пакистан. Според властите случа-
ите на болни са зачестили. Лекари 
са изпратени в различни части на 
страната, за да дадат от препарата 
на всички до 5-годишна възраст

Двама българи са сред 
издирваните хора на постра-

далия от свлачище италиан-

ски остров Иския, съобща-

ват местни медии. осем са 
жертвите досега. вестниците 
“Джорнале” и “кориере дела 
сера” пишат, че сред тях е 54-
годишната българка николи-

на Ганчева Благова, на която 
вторият вестник публикува и 
снимка, предаде БтА.

тя била известна на ос-

трова, където местните я 
наричали нина. от млади 
години работила като ка-

мериерка и много обичала 
това място. от няколко го-

дини живеела в Германия 

с партньора си, с когото се 
запознали на Иския и който 
бил ресторантьор. николи-

на била подала документи 
за италианско гражданство 
и преди три дни се върнала 
в Иския, за да уреди финал-

ни подробности. миналия 
четвъртък тя била обявена 
законно за италианска граж-

данка. трябвало да се върне 
в Германия, за да отпразну-

ва това събитие с половин-

ката си. във фаталния ден 
николина била намерена 
мъртва в леглото й. новина-

та за нейното изчезване била 
съобщена на партньора й в 
Германия от неговия внук, 

който е адвокат на остров 
Иския. от първия си брак 
николина Благова имала 
деца и внуци в България.

Според сайта “Фанпей-

дж” се издирва и добър по-

знат на българката, неин 
сънародник. За него повече 
подробности не се съобща-

ват.
Свлачището засегна 

тежко селището казамичо-

ла терме. Първо от калните 
маси бе извадено тялото на 
31-годишна жена. то било 
толкова обезобразено, че 
били нужни часове за раз-

познаването му. впослед-

ствие са идентифицирани и 

някои от останалите жерт-

ви. Сред загиналите са се-

мейство с бебе на по-малко 
от месец, както и две деца 
на 11 и на 6 години. тех-

ните родители се издирват 
заедно с третото дете в се-

мейството. 
евакуирани са 230 души. 

Без дом са останали около 
130 души. Ранените в траге-

дията са четирима, един е в 
тежко състояние.

трагедията на острова 
предизвика широк дебат 
заради строителство върху 
рисков хидрогеоложки те-

рен. Иския е с площ 46 кв. км 
и има над 60 000 жители.

Двама българи жертви 
на свлачището в Иския
италианскитевластиустановихасамоличносттанаединияоттях

Разраства се скандалът в Гърция с малтретирани 
деца в социалните домове. Показания пред полицията 
говорят за побоища, глад и сексуални посегателства. 
много пари и липса на всякакъв контрол е причина-

та за насилието, твърдят в показанията си пълнолетни 
вече възпитаници на неправителствената организация 
"кивотът на света".

По нареждане на прокуратурата се води разследва-

не. Работещите в организацията отричат да са участва-

ли в престъпления към децата.
Премиерът кириакос мицотакис още при първите 

показания пред полицията смени всички членове на 
Управителния съвет на организацията. Под прицела на 
правосъдието е отец Андониос, който се е разпореждал 
с милиони евро, дарени за децата. Срещу него има и 
обвинение за сексуално посегателство. Архиепископът 
му забрани да служи.

в "кивотът на света" са настанени около 500 деца 
в трудно социално положение. Започнаха проверки и в 
други нПо, където са настанени малолетни.

Скандал в Гърция  
с малтретирани деца

Масови проверки  
в Гърция за вериги на коли 

В Гърция масово проверяват ав-
томобилите за вериги поради ниски-
те температури и снеговалеж. Гло-
бата е 80 евро. При специални зимни 
гуми вериги не са задължителни.

Всяка пета жена  
в Черна гора е жертва  

Всяка пета жена в Черна гора е 
преживяла насилие от партньор, а 
17,5% са обект на сексуален тормоз 
на работното място според ста-
тистическия институт МОНСТАТ. 
Изследването за условията на жи-
вот и безопасността на жените е 
проведено в периода октомври-де-
кември 2021 г.

Стачка на жп работници  
в Австрия

В Австрия най-голямата стачка 
от десетилетия блокира движение-
то на 8000 влака. За 24 часа протес-
тират десетки хиляди работници, 
след като не се стигна до споразу-
мение за увеличение на заплатите в 
сектора.

Полицаи на протест  
в Белгия

Хиляди полицаи участваха в про-
фесионален протест в Брюксел за 
по-строги наказания при нападения 
над техни колеги. Един служител 
на реда бе заклан в колата си, а друг 
- ранен. Нападателят е оправдан 
като психично болен. 

Президентът  
на Казахстан е в Москва 

Президентът на Казахстан Ка-
съм-Жомарт Токаев е в Москва за 
преговори с Путин. Това е първото 
му задгранично пътуване през новия 
мандат. След това във Франция ще 
обсъди с президента Еманюел Ма-
крон партньорство в търговията, 
икономиката, инвестициите и ху-
манитарната област.

Индиец помогна на жена си 
да се оттърве от любовник

35-годишна домакиня в Банга-
лор, Индия, прибегна до услугите на 
съпруга си, за да скрие тялото на 
възрастния си любовник, починал по 
време на секс. Двамата увили почи-
налия в найлон и го изхвърлили.

Археолози откриха мумии 
със златни езици 

Египетски археолози откриха в 
некропола в Куейсна голям брой му-
мии със златни езици. В миналото 
са слагали злато или амулети в ус-
тата на починалите, за да говорят 
пред съда на бог Озирис. Подобни 
мумии са открити през 2021 г. и в 
други древни градове.

киевският кмет виталий кличко отхвърли обвиненията 
на володимир Зеленски, че столичната власт не се справя 
добре с разкриването на специални подслони за хората, ос-

танали без ток и отопление заради руските атаки, съобщиха 
медиите. кличко каза, че 430 “центъра” помагат на жители-

те, а още 100 са планирани при извънредни обстоятелства. 
Според кмета обвиненията са опит за политически игри и 
съюзници на президента се занимават с “манипулация”.  

Давид Арахамия, шеф на парламентарната група на 
пропрезидентската партия “Слуга на народа”, контрира, 
че обясненията на кличко се “различават значително” от 
това, което съобщават гражданите. на фронта украинските 
части претърпяха значителни загуби в боевете край Артьо-

мовск в ДнР, лекарите преброиха около 240 ранени на ден, 
съобщи “ню Йорк таймс”. 

По тази причина Украйна е изпратила значителни под-

крепления в района. По-рано бе съобщено, че край Артьо-

мовск и Соледар украинската армия е изоставила настъпа-

телните операции и е преминала към отбрана.

Кличко обвини Зеленски 
в политически игри 
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До тези събития бе изминал по-мал-
ко от половин век, откакто Русия бе на-
падната. Ужасът на Втората световна 
война струваше на руския народ от 25 
до 35 милиона жертви. като допълнение 
към огромното море от кръв, руснаците 
помнят и други чужди нашествия, при-
чинили смърт и скръб за гибелта на мно-
го техни сънародници. Американците 
никога не са били жертва на чужда агре-
сия, затова те изобщо нямат представа за 
този ужас (Войната от 1812-а бе малка и 
кратка битка).

Държавният секретар Бейкър постъпи 
правилно, разсея законния страх на дру-
гата страна и в същото време улесни раз-
падането на системата и освобождаване-
то на стотици милиони хора, които бяха 
пленници на съветския режим. Ала преди 
мастилото да изсъхне, реализираната от 

нАТО и еС щатска външна политика
започна да гази дадената дума

Докато постсъветска Русия изжи-
вяваше тежка икономическа депресия, 
непозната за повечето западни страни, 
елитите в САЩ и европа начертаха план 
за разширяването на нАТО до границите 
на Русия. Този циничен ход погази даде-
ното обещание от Запада. През 1997 г. 
Джордж кенан - лъвът на американската 
дипломация през по-голямата част от XX 
век, в статия в "ню Йорк таймс" отправи 
предупреждение:

"В края на 1996 г. се наложи впечатле-
нието, че някога и някъде е решено нАТО 
да се разшири до руските граници. но тук 
е заложено нещо важно - разширяването 
на пакта ще е най-съдбоносната грешка 
на американската политика след Студе-
ната война. "През май 1998-а, след гласу-
ване в Сената на САЩ за разширяването 
на нАТО, в интервю с Томас Фридман от 
"ню Йорк таймс" кенан отново преду-
преди западните елити за тази опасност.

"мисля, че това е началото на нова 
Студена война. С течение на времето рус-
наците ще реагират остро и това ще про-
мени тяхната политика. Правим трагична 
грешка и няма причина за това, защото 
никой не ни заплашва. Разширяването на 
нАТО ще накара бащите-основатели на 
тази страна да се обърнат в гроба си..."

Никой не чу 
предупрежденията на Кенан

Година по-късно, през 1999-а, нАТО 
вече участваше в бойни операции срещу 
Сърбия. и днес са видими щетите от бом-
бардировките в сръбската столица. Сър-
бия е била съюзник на Русия през Първа-
та световна война. Затова в Русия оцениха 
ударите по Сърбия като предупреждение, 
че нАТО ще прави каквото намери за 
добре, и всеки, който се противопостави 
на пакта, трябва да очаква същото отно-
шение.Тази пресметната обида улесни 
възхода на националистически лидер в 
Русия. и през 2000 г. Владимир Путин 
бе избран за президент.

Висшите външни експерти, които не 
одобряваха тези разрушителни интер-
венции, бяха игнорирани. Уилям Бърнс 
- директор на ЦРУ при Байдън, повече от 
три десетилетия има важна роля при фор-
мирането на политиката на нАТО към 
Русия. През 1990 г. Бърнс служеше при 
държавния секретар Бейкър и участваше 
в планирането, когато Бейкър обещаваше 
на Русия, че нАТО няма да излезе от гра-
ниците на току-що обединена Германия.

Следва

От стр. 7
    

на 6 февруари Геншер казва 
на Хърд, че за москва е изклю-
чено нАТО да се разшири на 
територията на ГДР, камо ли 
пък другаде в източна европа. 
Геншер предлага нАТО да из-
лезе с прессъобщение, в което се 
казва, че пактът не възнамерява 
да разширява територията си на 
изток. Три дни по-късно аме-
риканският държавен секретар 
Бейкър разговаря в москва с 
Горбачов. Бейкър си води за-
писки и маркира със звездич-
ки най-важните думи. ето част 
от тези записки:

"краен резултат: обедине-
на Герм., числяща се към *(по-
лит.) променен нАТО - *чиято 
юрисд... няма да се разширява 
*на изток!".

По същото време кол и Ге-
ншер също се готвят за посеще-
ние в москва. Бейкър връчва на 
западногерманския посланик в 
москва тайно писмо до кол. В 
него Бейкър пише, че пред Гор-
бачов той е формулирал като 
въпрос най-важния пункт от 
преговорите: "Дали предпочи-
тате обединена Германия извън 
нАТО, независима и без аме-
рикански войски - или пък Гер-
мания като член на нАТО, като 
това е скрепено с уверението, че 
юрисдикцията на нАТО няма 

да се разшири дори един санти-
метър в източна посока спрямо 
сегашното положение."

над този доклад на Бей-
кър работи щабът на Съвета 
за национална сигурност във 
Вашингтон, който стига до 
извода, че подобно решение е 
непрактично. Съветът изготвя 
второ писмо до кол от име-
то на президента Буш, което 
канцлерът получава, преди да 
потегли за москва. 

Според писмото, вмес-
то уверението на Бейкър, че 
нАТО няма да се разширява 
на изток, на москва трябва 
да се предложи "територията 
на сегашната ГДР да получи 
специален военен статут". ка-
къв точно ще бъде този статут 
писмото не посочва. Става 
ясно обаче, че планът е цяла 
обединена Германия да бъде 
член на нАТО. но това пред-
ложение трябва да се опакова в 
приемлива за Горбачов форма, 
така че документът да пред-
вижда за източна Германия 
няколко формални ограниче-
ния - например, неразполагане 
на определени родове войски 
на нАТО. Така в навечерието 
на посещението си в москва 
на 10 февруари 1990 г.

Хелмут Кол се оказва  
в сложна ситуация

По един и същи въпрос е 
получил две писма - от Бейкър 
и от Буш, които съществено 
се различават. В писмото от 
Буш се намеква, че нАТО ще 

се разшири на изток, според 
писмото на Бейкър обаче това 
няма да стане. Според архивите 
в германското канцлерство кол 
избира по-мекия вариант, за-
щото се надява, че така москва 
по-лесно ще се съгласи с обеди-
няването на Германия. В разго-
вора си с Горбачов канцлерът 
това и казва: нАТО няма да се 
разшири на територията на то-
гавашната ГДР. Успоредно се 
водят и разговори между външ-
ните министри на двете страни, 
в чиито рамки Геншер казва 
същото на съветския си колега 
Шеварднадзе: "За нас е ясно, че 
нАТО няма да се разширява на 
изток." но писмени уговорки 
по въпроса няма. Горбачов се 
осланя на устната договореност 
и дава зелена светлина за обе-
диняването на Германия.

Как Кремъл  
беше „подкупен”

Оттук насетне външнопо-
литическият екип на Буш след-
ва ясен курс: вече не се дават 
обещания, че нАТО няма да се 
разширява на изток. кол също 
коригира своите изявления в 
съзвучие с американската ли-
ния, както показва протоколът 
от срещата му с Буш на 24 и 
25 февруари 1990 г. в кемп 
Дейвид. 

Джордж Буш (старши) 
не крие от кол как гледа на 

евентуалния компромис по 
отношение на москва: "Да 
върви по дяволите. ние се на-
ложихме, не те. не можем да 
позволим на Съветите в по-
следния момент да превърнат 
поражението си в победа." 
кол му възразява, че двамата 
трябва да намерят начин да 
удовлетворят Горбачов. и в 
крайна сметка всичко опирало 
до пари, казва кол, на което 
Буш отговаря, че "джобовете 
на канцлера са дълбоки". 

Така възниква една после-
дователна стратегия, чиято 
цел (както по-късно обяснява 
тогавашният съветник по на-
ционалната сигурност на САЩ 
Робърт Гейтс) била "да се под-
купят Съветите". Подкупът 
трябвало да плати Германия, 
пише мери Сарот. Предполо-
жението на Буш и на кол се 
оказва вярно: Горбачов е готов 
да отстъпи, стига да получи съ-
ответното обезщетение. 
Москва получава пари, 

но само пари

Без външна помощ мос-
ква нямало да се справи с тези 
проблеми. Оставало само да се 
отговори на въпроса дали ФРГ 
може да окаже тази помощ, но 
без да възниква впечатление-
то, че плаща на Горбачов, за 
да одобри членството на бъ-
деща обединена Германия в 

нАТО, и то при положение, че 
вече няма никакви сериозни 
спънки за източното му раз-
ширяване. 

Трудна задача, която кол 
решава на два транша: първо 
в личната си среща с Горбачов 
през юли 1990 г. и после с два 
много емоционални телефон-
ни разговора през септември. 
В крайна сметка Горбачов се 
съгласява обединена Германия 
да членува в нАТО, но насто-
ява за мерки, които да опазят 
политическото му достойнство. 
например: съветските войски 
да се изтеглят от тогавашната 
ГДР чак след четири години. 
Освен това москва получава 12 
милиарда марки, плюс 3 мили-
арда като безлихвен кредит, за 
да покрие някои от разходите 
- за жилища за съветските вой-
ници, които ще бъдат изтеглени 
от ГДР. едно нещо обаче мос-
ква не получава - гаранции, че 
нАТО няма да се разширява.

На пръв поглед  
САЩ печелят 

Те и ФРГ сръчно са заоби-
колили Горбачов и са успели 
да постигнат разширяването 
на нАТО върху територията 
на тогавашната ГДР, без да 
дават никакви обещания за 
бъдещето. но, както дално-
видно пише Бейкър в своите 
мемоари, "всеки успех носи и 
семето на бъдещи проблеми".

един млад офицер от кГБ, 
който през 1989 г. беше ста-
циониран в ГДР, десет години 
по-късно си припомня за оне-
зи времена и в едно интервю с 
горчивина описва завръщане-
то си в "един Съветски съюз, 
който бе изгубил мястото си в 
европа". Той се казваше Вла-
димир Путин и един ден щеше 
да получи властта, необхо-
дима му, за да заличи онова 
огорчение, пише мери Сарот 
в британския "Гардиън".

                                                                                                             

Със съкращения

„Дълбоката държава” 
и касапницата в Украйна

Как НАТО стъпи в Източна Европа



БЪЛГАРИЯ10
2022

ВТОРнИк
29 нОемВРИ

За обща изненада в нача-

лото на ноември руското ко-

мандване обяви, че се изтегля 
от Херсон. От киев веднага се 
чуха предупредителни гласове, 
че тази обява е типична руска 
лъжа и трябва да се внимава, 
защото е подозрителна. някъ-

де около 8 ноември започна 
изтеглянето на рускоговоря-

щите украинци и по същото 
време "агресорите" напуснаха 
града на "пръсти", подобно на 
войниците на Вермахта, които 
напуснаха Рим, без да повредят 
колизеума.

когато стана ясно, че 
няма никаква опасност, ук-

раинците "превзеха" оспор-

вания град и го превърнаха в 

символ на победоносния им 
марш срещу агресора. 

Повечето наблюдатели оп-

ределиха отстъплението като 
огромно унижение за Путин. 
Те със сигурност не знаеха, 
че маршал михаил кутузов 
отстъпва пред наполеон и го 
оставя да "превземе" празна 
москва.

В Пентагона случващото се 
бе следено с лупа. междувре-

менно американското разузна-

ване предприе ревизия на све-

денията, засягащи резервите на 
руските боеприпаси. Отчетена 
бе грешката, че ракетите били 
на изчерпване. Те били мно-

гократно подценени.  Амери-

канците са прагматични хора , 
те нямат нищо общо със слвян-

ската романтика. От началото 
на войната те са "помогнали" 
на киев с 52 милиарда долара, 
от които 27,6 за оръжие, оста-

налите - за хуманитарна по-

мощ. Тяхната инвестиция оч-

аква възвращаемост, която, за 
съжаление, става все по-съм-

нителна. Зеленски побеснява 
от предложението и с право.

 "Уолстрийт джърнъл" ин-

формира междувременно чи-

тателите си, че съветникът по 
сигурността Силиван се е сре-

щал с директора по сигурността 
на Руската федерация николай 
Патрушев. Добре информира-

ни източници също публикуват 
информации, от които личи, че 
между руснаци и американци 
са започнали "неформални" 
преговори зад гърба на укра-

инците. Пример за това твър-

дение е срещата (14 ноември 
в Анкара) между директора на 
външното разузнаване на Ру-

ската федерация Сергей на-

ришкин и Уилиам Бърнс - ди-

ректор на ЦРУ. Тези контакти  
не са по вкуса на Зеленски и още 
на другия ден две руски ракети 
паднаха в полското село Пше-

водов и убиха двама земеделски 
работници. Според украинския 
президент - това са руснаците. 
Всички наблюдатели посочиха, 
че несъмнено ракетите са руски, 
но изстрелът е украински. 

Джо Байдън, явно нервиран, 
отсече: "Аз с внушения Трета 
световна война няма да започ-

на!" Поради това двете ракети, 
изстреляни от украинците, от-

вориха нова глава в отношени-

ята между Байдън и Зеленски. 
Времето на сляпото амери-

канско доверие приключи. Ге-

нерал марк мили - началник 
щаб на американската армия, 
покрепи общото настроение 
във Вашингтон в последното 
си интервю. Той каза горе-до-

лу това: "много е съмнително 
украинците да си върнат заво-

юваните от руснаците терито-

рии. Що се отнася до крим, по-
добре ще бъде полуостровът  
да бъде забравен”.

"Черешката на тортата" бе 
информацията, която амери-

канските медии пуснаха тези 

дни, а именно, че руският ми-

нистър на отбраната Сергей 
Шойгу се е срещал с американ-

ския си колега Лойд Остин. 
на 20 ноември между 15 и 

20 ракети бяха изстреляни сре-

щу Запорожката централа, в 
която има стотина руски танка, 
около 500 войници и двама на-

блюдатели от международната 
агенция за атомна енергия.

"Лъжливото овчарче" Зелен-

ски отново си играе с търпение-

то на света. Дано да е за послед-

но. Думата имат американците, 
защото те са негови най-щедри 
спонсори и покровители.

една френска поговорка 
гласи: "Рогоносецът научава 
последен".

Дейвид марлоу, за-

местник-директор по опе-

рациите на Централното 
разузнавателно управле-

ние, каза, че агенцията е 
"отворена за сътрудни-

чество" и търси по света 
руснаци, недоволни от 
войната в Украйна.

марлоу използва пър-

вата си публична изява от 
назначаването си през 2021 
г., за да се свърже с потен-

циални агенти. Той заяви, 
че нахлуването в Украйна 
е колосален провал за ру-

ския президент Владимир 
Путин и отваря възмож-

ности за западните разуз-
навателни агенции сред 
недоволните руснаци.

"Путин беше в най-
добрата си форма в деня 
преди нахлуването, ко-

гато все още имаше въз-
можност да принуди 
Украйна, да повлияе на 
нАТО и да демонстрира, 

че Русия е силна. Той про-

пиля всичко. ние търсим 
по целия свят руснаци, 
които я намират (война-

та в Украйна) за толкова 
отвратителна, колкото и 
ние. Защото сме отворени 
за сътрудничество..."

Изявлението на мар-

лоу идва на фона на пре-

дишни коментари на би-

вши висши служители 
на ЦРУ, че нахлуването 
в Украйна създава бла-

гоприятна почва за на-

биране на агенти сред 
недоволни руски военни, 
олигарси (чиито богат-

ства са били намалени от 
санкции), бизнесмени и 
други, които са избягали 
от страната.

Разрешаването на украинската криза ще бъде под-

помогнато от оттеглянето на САЩ от Северноатланти-

ческия пакт. конгресът може да прекрати конфликта в 
Украйна и да получи нобелова награда за мир, приеме 
ли закон за излизането ни от нАТО. В американската 
история вече има пример за отмяна на отбранителен 
договор. С решение на конгреса американо-френски-

ят договор от 1778 г. е анулиран през 1798 г.
След разпадането на СССР няма никакъв сми-

съл от съществуването на нАТО. По-нататъшното 
му разширяване всъщност е причината за сегашната 
криза в европа. напускането на военния блок ще ни 
спести над 100 милиарда долара, които сега даваме на 
киев. Без подобни мерки ситуацията не може да бъде 
разрешена. Русия много пъти декларираше, че нАТО 
е насочено към конфронтация и разширяването му 
няма да донесе по-голяма сигурност на европа.

Британското прави-

телство ще прехвърли 
в киев три хеликоптера 
"морски крал", заяви 
британският министър 
на отбраната Бен Уолъс.

Това ще е първата 
доставка от Обединено-

то кралство в Украйна, 
включваща пилотирани 
летателни апарати. Те са 
част от пакет помощ за 

киев, в който има и 10 
000 артилерийски сна-

ряда.
един от хеликопте-

рите е вече в Украйна. 
Десет украински еки-

пажа са завършили ше-

стседмична програма за 
обучение, пилотирайки 
хеликоптери, снети от 
въоръжение в кралския 
флот през 2018 г.

Извън контрол 
ли е Зеленски?

ДейвиДМарлоу:

ЦРУ търси руски агенти

  �
Божидар Чеков, Париж

Брус Файн е изтъкнат американски юрист, замест-

ник главен прокурор при президента Роналд Рейгън

БрусФайн
призова
Конгреса:

САЩ да 
излязат 
от НАТО

Бенуолъс:

Даваме на Киев 
„Морски крал”
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след 17 месеца, или през 
май 2024 г., 5-и блок на аеЦ 
"козлодуй" трябва да бъде за-
реден с ядрено гориво от аме-
риканската "уестингхаус". ако 
това не се случи точно тогава, 
има потенциален риск този ал-
тернативен на руската твеЛ 
доставчик въобще да не може 
да работи в българската ядрена 
централа поне до 2030 г. обра-
тното пък крие други рискове, 
тъй като процесите по лицен-
зирането на американското го-
риво вървят бавно и са нужни 
още много анализи, а и систе-
мите за контрол трябва да се 
пренастроят в сътрудничество 
с руснаците, което в сегашната 
геополитическа среда изглежда 
почти невъзможно.

Другият възможен алтер-
нативен доставчик - френската 
"фраматом", може да осигури 
доставки чак от 2025 г. и освен 
това тя ползва руски лицензи 
за производството на касетите 
с ядрено гориво. това го прави 
по-лесно съвместимо с нужди-
те на аеЦ "козлодуй", но е в 
противоречие с взетото на 3 но-
ември от енергийната комисия 
в парламента решение за уско-
ряване на диверсификацията на 
доставките.

самата ядрена централа има 
в резерв руско гориво за едно 
презареждане на 5-и блок (през 
май 2023 г.) и за пет презареж-
дания на 6-и блок (всяка следва-
ща година до октомври 2027-а). 
Засега доставките от русия про-
дължават по утвърдения план 
(два пъти годишно) въпреки 
войната, но няма гаранция до-
кога ще продължи така.

така най-кратко може да се 
опише сагата около разнообра-
зяването на ядреното гориво в 
аеЦ "козлодуй". 

Как се зарежда  
с гориво АЕЦ-ът

За разлика от теЦ, които 
могат да използват различни 
по вид въглища или природен 

газ, при ядрените централи 
има точно определен вид гори-
во, с което всяка от тях може 
да работи. това, което използ-
ват румънците, например, въ-
обще не става за българската 
аеЦ "козлодуй". разлики има 
не само в касетите за самото 
гориво, но и в урана, който се 
използва за тях. макар и по-
малки, разлики има дори меж-
ду горивото, което използват 
5-и и 6-и блок на българската 
централа. в комбинация с не-
обходимостта от високо ниво 
на сигурност кръгът на потен-
циалните доставчици, които 
имат лиценз за тази работа, 
става изключително малък.

освен това съответният 
блок не се зарежда наведнъж, 
а се подменят само 25% от ка-
сетите на година. всяка такава 
нова зарядка има живот от че-
тири години, което означава, 
че цикълът на презареждане е 
четиригодишен. Поради това 
обаче няма как изведнъж да се 
смени цялото гориво от един 
вид с друг и процесът по ди-
версификация също продъл-
жава 4 години (на стъпки по 
25%). в този период се работи 
със смесено гориво и точно 
това усложнява операцията по 
линия на контрола и системи-
те за управление.

Кой може да доставя 
ядрено гориво

към момента за аеЦ "коз-
лодуй" право да доставя гори-
во има само руската твеЛ - с 
означение твса за 5-и блок и 
твса-12 за 6-и блок. По дан-
ни на самата централа налични 
на място са общо 265 касети, 
от които 54 са твса и могат 
да стигнат за една презарядка 
през май 2023 г., когато ще е 
годишният планов ремонт на 
5-и блок. останалите 211 ка-
сети твса-12 биха могли да 
осигурят пет презареждания 
на 6-и блок, съответно през 
октомври 2023, 2024, 2025, 
2026 и 2027 г.

Договорът с твеЛ е до 
31 декември 2025 г. и по него 
трябва да се доставят още 252 
касетки твса-12 (достатъч-
ни за 6 презареждания на 6-и 
блок). има и опция за извън-
редни две доставки на твса 
през 2024 и 2025 г., които обаче 
не са сигурни и трябва да бъдат 
допълнително уточнени.

американската "уестин-
гхаус" има договор с аеЦ 

"козлодуй" от януари 2021 г. 
за лицензиране и внедряване 
на алтернативен тип гориво 
(RWFA касети) само за 5-и 
блок на централата. това е 
така, защото разработките са 
правени да работят в синхрон 
с касетите твса по време на 
4-годишния процес на пре-
зареждане. към момента са 
изпълнени приблизително по-
ловината от планираните ана-
лизи, но остават по-сложните 
и технически от тях. срокът за 
предаването им е до септември 
2023 г., като само за някои има 
опция и до януари 2024 г.

междувременно през фев-
руари тази година "уестинг-
хаус" е изпратила бюджетна 
оферта за доставка на ядрено 
гориво за 5-и блок за период от 
10 години. тя обаче все още не 
е подписана от ръководството 
на централата.

френската "фраматом" пък 
е изпратила на 25 май 2022 
г. официално писмо до аеЦ 
"козлодуй", в което заявява ин-
терес да доставя ядрено гориво 
за 5-и и 6-и блок. компанията е 
представила план за пускане на 
ядрено гориво тип твса-т по 
лиценз на твеЛ, което ще се 
произвежда в Линген, Герма-
ния. то реално ще бъде също-
то като руското твса-12, но 
тепърва трябва да бъде лицен-
зирано за европейския пазар. 
очаква се да бъде налично за 
България през 2025 г.

на 25 юли тази година 
"фраматом" също е изпратила 
необвързваща оферта за дос-
тавка на гориво до българска-
та централа. По сегашни цени 
алтернативите са 20-40% по-
скъпи от руското гориво.

Какъв е проблемът  
с „Уестингхаус”

Поради разликата в харак-
теристиките на касетите се 
получава така, че прозорецът 
за влизането на американско-

то гориво в 5-и блок е май 
2024 г. ако той бъде изпуснат 
и няма допълнителни достав-
ки на твса от русия (опцията 
в договора с твеЛ, на която 
в сегашната геополитическа 
ситуация руснаците едва ли 
биха се съгласили), блокът ще 
трябва да бъде зареден с на-
личните в централата касети 
твса-12. това обаче означа-
ва, че в него повече няма да 
могат да се сложат американ-
ски касети, докато "уестинг-
хаус" не разработи такива, ко-
ито да работят съвместно и с 
твса-12. срокът за подобно 
нещо е 4-5 години.

Дори процедурата по ли-
цензиране на американското 
ядрено гориво да бъде завър-
шена навреме и доставките 
да бъдат разрешени през про-
летта на 2024 г., има и други 
важни условия, преди да се 
пристъпи към зареждането на 
5-и блок. едно от тях е да се 
настроят системите за мони-
торинг на горивните клетки, 
така че да могат да следят и 
руското (което ще бъде 75%), 
и американското (25%). За 
да се случи това, е нужно 
"уестингхаус" да предостави 
съответните изходни данни 
на руския курчатовски ин-
ститут, който оперира съот-
ветния софтуер на системата 
в аеЦ "козлодуй". Заради 
санкциите на саЩ срещу ру-
сия обаче това е практически 
невъзможно на този етап.

има вариант в аеЦ-а да се 
инсталира американска сис-
тема за контрол на мястото 
на руската, но освен че ще са 
нужни пари и време за това, 
този път възниква въпросът с 
контрола на руските касети, 
чиито данни няма да са пре-
доставени на американската 
система. според експертите 
тук не може да се черпи опит 
от украинските или чешките 
централи, които са диверси-

фицирали горивото си, тъй 
като при първите се използ-
ват други касети, а при втори-
те системата за контрол не е 
руска.

на теория би могло да 
се направи едновременна-
та замяна на всички касети 
в реактора, така че да няма 
проблем със съвместния мо-
ниторинг. на практика обаче 
това е невъзможно. освен че 
ще се загубят стотици мили-
они евро от недоизползвано-
то руско гориво, което тряб-
ва да се извади, реално няма 
как неотработените все още 
касети да се съхраняват. те 
са високо радиоактивни (за 
разлика от новите и все още 
неактивирани касети), а Бъл-
гария не разполага с такова 
хранилище. сега на площад-
ката на аеЦ-а се съхраняват 
временно само напълно отра-
ботени касети.

Какъв е проблемът  
с „Фраматом”

към момента интегриране-
то на френското ядрено гориво 
в българската централа изглеж-
да по-лесно поради факта, че то 
е идентично с руското и просто 
ще се произвежда в ес. Първи-
те такива касети е планирано 
да се използват в чешката аеЦ 
"темелин" през 2024 г.

Заради руския лиценз оба-
че този доставчик може да не 
бъде допуснат до аеЦ "козло-
дуй", ако се приложи на прак-
тика записаното, че потенци-
алните доставчици трябва да 
"гарантират пълна независи-
мост на използваните техно-
логии, лицензи и компоненти 
от доставчици и юридически 
лица, регистрирани в руската 
федерация, или чиято структу-
ра на собствеността включва 
юридически лица от руската 
федерация".

* Със съкращения

Бъдещотогоривонабългарската
ядренацентралазависиколкото
отгеополитика,толкова
иоттехническианализ

  �
Ивайло СТАНЧЕВ, Капитал*

Сложната задача  
с презареждането  
на АЕЦ „Козлодуй”
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Весела Люцканова гостува в  
Български културен център 
в София

И з д а -
т е л с т в о 
“ З а х а р и й 
Стоянов”, 
С ъ ю з ъ т 
на българ-
ските пи-
сатели и 
Български 
к у л т у р е н 
център ор-
ганизират 
представя-
не на кни-
гата “Ева и 
нейните дъщери” от Весела Люцка-
нова. Събитието е на 29 ноември от 
18 ч. в Български културен център в 
София, ул. “Веслец” 13.

Изпълнители на ДФА 
„Габровче” получиха 
престижни награди 

Отново награди от музикални 
конкурси завоюваха изпълнители 
от ДФА “Габровче” с главен ху-
дожествен ръководител Лъчезар 
Захариев, съобщи gabrovonews.bg. 
Седем певици от ансамбъла участ-
ваха в eдинадесетото издание на 
Националния конкурс “Пиленце 
пее” 2022. Авторитетно жури 
присъди Златен медал за народно 
пеене на Борислава Димитрова и 
Сребърен медал за Десислава Чакъ-
рова. Диплом за поощрение получи 
още един от габровските таланти 
- Деница Проданова. Грамота Тре-
та награда грабна Калоян Минчев, 
който взе участие в Националния 
фолклорен конкурс за изпълнители 
на тамбура “Руско Стефанов”.

Книжовна среща в „Перото”
Премие-

ра на книга-
та “Хората, 
които про-
менят Бъл-
гария 2” от 
Даниел Пенев 
ще се със-
тои в София, 
НДК, Лите-
ратурен клуб 
“Перото” на  
30 ноември 
от 18,30 ч. 
Входът е 
с в о б о д е н . 
Водеща ще е 
Валерия Скимици. Организатори-
те от “AMG Publishing” са под-
готвили много изненади, специал-
ни гости, музикални изпълнители 
и томбола. Подобно на първата 
част, героите на втората книга 
“Хората, които променят Бълга-
рия” са инициативни и находчиви 
българи, които предпочитат да са 
на арената, а не на трибуните за 
зрители. Те не са безстрашни, но 
са смели и борбени. Не са безгреш-
ни, но полагат усилия по-често да 
проявяват по-добрата страна на 
своята природа, посочват изда-
телите.

“мартиан табаков. Скулптура” е 
насловът на изложбата, подредена в 
столичната галерия “васка емануи-
лова”. в последните няколко годи-
ни мартиан табаков се утвърди като 
едно от младите имена в съвременната 
скулптура в България. той получава 
класическо академично образование в 
националната художествена академия, 
като развива своята работа в посоката 
на съвременното изкуство и интереса 
към обекта, материала, инсталация-
та. Произведенията му се разгръщат в 
пространството и създават смислова 
среда от множество отделни фигури и 
фрагменти, посочват от галерията.

настоящата изложба е свързана с 
идеята за архитектура на човешкия 
свят и на човешкото, както и нейните 
възможни трансформации и превъплъ-
щения. една част от показаните твор-
би авторът представя предварително в 

своето ателие през август т.г. По този 
начин той изгражда задълбочена ко-
муникация с публиката и надгражда 
първоначалната идея. в галерия “ва-

ска емануилова” включва нови твоби, 
специално създадени за изложбата, 
като разгръща първоначалната си кон-
цепция.

в изложбата виждаме антропомор-
фни керамични фигури, поставени 
върху китеници или вписани в струк-
тури от метални кубове; дървета, из-
градени от жив (дървесен) материал, 
сглобени от отделни фрагменти/пар-
чета в загатнато кубистичен план в 
пространството; колони, наподобява-
щи натрупан органичен материал от 
гипс със солидни квадратни основи от 
бетон. макар и хармонично поднесе-
ни на зрителя, съчетанията на всички 
тези елементи са неочаквани и конт-
растни.

За “обстоятелствата, които съз-
даваме, са тези, които ни променят” 
авторът казва, че “в стремежа си да 
създадем все по-удобни и по-удобни 
условия за нашето битие, се отказваме 
от естествените си способности да се 
справяме с живота”. изградената от 
мартиан табаков среда в галерия “ва-
ска емануилова” показва едно огледа-
ло на човешкото отчуждение и самота, 
скрити зад концепцията за комфорт. 

най-новият спек-
такъл за малките зри-
тели - “Светлинка”, 
ще има три премиер-
ни представления на 
30 ноември в салона 
на ул. “Гурко” 14 - от 

11, 17,30 и 18,30 ч. 
Постановката е съв-
местна продукция на 
Столичния куклен те-
атър и NO BLINK, на-
учи Дума от албена 
Халачева.

авторка и режи-
сьорка на спектакъла 
е Галина Савова, нес-
тандартната и впечат-
ляваща сценична сре-
да е на сценографката 
мирела василева, а 
нежната и забавна му-

зика е на Петя недева. 
участват актьорите 
ана-мария лалова и 
Стоян Дойчев.

“Светлинка” е ка-
мерно куклено пред-
ставление без думи за 
деца над 2-годишна 
възраст. Спектакълът 
развива усещането и 
възприятието на мал-
чуганите за простран-
ство, тъмнина, светли-
на, цветове и музика. 
Действието се раз-

вива в нестандартно 
сценично простран-
ство - магичен купол, 
под който родителите 
и децата заедно ще се 
насладят на история-
та на една Светлинка, 
която пада от небето 
и търси своето място 
в динамично проме-
нящия се свят. в него 
тя намира приятели, 
преборва страхове и 
израства, за да може 
отново да се върне на 

небосвода и да засияе 
по-ярко. 

малките зрители и 
техните родители ще 
имат възможност да 
видят едно различно 
представление, на ко-
ето ще имат шанса да 
се качат на сцената, 
да седнат на нея и да 
се насладят на запоз-
нанството с красотата 
и цветовете. малчуга-
ните, а и родителите, 
ще могат да се дви-
жат, да лягат, да ста-
ват и, разбира се, да 
ахнат, когато нещо ги 
впечатли, поясняват 
от театъра.

Премиера за най-малките  
в Столичния куклен театър

накратко

натозиденсародени

Французойката Софи Дол, фин-
ландката Пия лейно и албанката анна 
кове ще бъдат специални гости на Со-
фийския международен литературен 
фестивал, който ще се състои в нДк, 
успоредно с Панаира на книгата, нау-
чи Дума от ик “Персей”. Събития-
та с трите гостенки са на 9 декември 
в мраморното фоайе на нДк. Софи 

Дол и Пия лейно са носителки на на-
градата за литература на европейския 
съюз, а анна кове е номинирана за 
същото отличие и е спечелила много 
литературни награди в родината си.

Софи Дол (р. 1965) е френска теа-
трална актриса и писателка. Пия лейно 
(р. 1977) днес е един от водещите фин-
ландски писатели, преведен на близо 

15 езика. работи почти две десетилетия 
като журналист във финландската ин-
формационна агенция STT. Белетрист, 
поет и преводач, анна кове е един от 
най-известните съвременни автори на 
албания, който привлича вниманието 
на критици, изследователи и медии, 
включително и в европа. 

Събитието с анна кове е на 9 де-
кември от 16 ч., модератор е катя 
атанасова. Софи Дол и Пия лейно ще 
участват в събитие с други наградени 
автори същия ден от 19 ч., модератор 
е Яна Генова. 

ВИОЛЕТАРАДКОВА,
художничка,сценографка
КИЧКАБОДУРОВА,певица
МЛАДЕНВЛАШКИ,писател,
литературенкритикиисторик
Чл.-кор.проф.НИКОЛАЙ
ГАБРОВСКИ,неврохирург
ПЕТЪРБУДЕВСКИ,режисьор
СТАМЕНЯНЕВ,композитор
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Софи Дол Пия Лейно Ана Кове

Три видни европейски писателки  
пристигат за фестивал в София

Огледало на човешкото 
отчуждение и самота
„Обстоятелствата,коитосъздаваме,сатези,
коитонипроменят”,казвамладиятскулптор
мартианТабаковсизложбатасивгалерия
„Васкаемануилова”

Инсталация, 2022
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отговоринакръстословицата

отброй226

- КАТ започнаха 
акция „Зима”,  

а акция  
„Дава” кога?

воДоравно:
Еквивалент. Енев /Тодор/. Ротатор. Лавини.

Водолей. Ларго. Ботев /Христо/. Банка. До. За-
пор. “Варта”. Каш. Там /Игор/. Тиква. “Ел”. Вид.
Орела. Епик. Слана. Аромат. Напитка. Аг /Ищ-
ван/.Сако.Онат.Крак.ТАП.Долар.Пентод.Ок.
Ден.“Ти”.Оолит.Арт.Пера.Номер.Колода.Со-
нет.Онор.Агава.Вино.Ток.Амели.Сак.Омоним.
Среда. “Ра”. Акинак. Икона. Кран. Сол. Слабак.
Ар.Канал.Итака.

отвЕсно:
Акробатика. Одрин. Мара. Водопад. Полет.

Отокар.Литотом.Синан.Кронин/Арчибалд/.Ва-
лер.Олтар.По/Едгар/.Кин/Едмънд/.Катев/Ка-
лин/.Тракт.Тела.Маса.Лой.Виена.Пирога.Кон.
Чер.Бакла.Ке/Шарл/.Адамс/Майкъл/.Ла.Лар-
ва.Арно.Авери.Атланта.Агатон. “Алекс”.Арка.
Ер.Колос.Идоли.Левга.Епос.Димов/Димитър/.
Анат. Нио. Климат. Тенис. Аба. Тен. Да. Какао.
Ренар/Жул/.“АК”.Витоша.Топка.Токачка.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

облачно облачносдъжд облачносдъжд променливо

максимални максимални максимални максимални

00.15„нашиятследобедсбсТв“
/п/

01.25„дискусионенклуб“/п/
02.20„обществоикултура“/п/
03.15„студиоикономика“/п/
04.10„думатаеваша“/п/
05.10документаленфилм
05.40„нашиятследобедсбсТв“

/п/
06.50музикаленантракт
07.30„актуалноотденя“/п/
08.05„Контра“/п/
09.05„Заисториятасвободно“/п/
10.00Твпазар
10.20документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„дискусионенклуб“/п/
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсбсТв“
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 „думата е ваша“ - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 „левите идеи“ със стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15„актуалноотденя“
20.00„ляваполитика“
21.00„обществоикултура“/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30„актуалноотденя“/п/
23.05„левитеидеи“/п/
23.15„ляваполитика“/п/

овен

Обзети сте от творчески 
импулс, който ще ви под-
тиква да търсите пъти-
ща за бъдещо развитие.  

рак

В службата ще ви връхле-
тят непредвидени анга-
жименти. Вероятно това 
ще ви натовари повече.

телец

Има кой да направи деня 
ви хубав, стига да го на-
сърчите да даде всичко 
от себе си за общото. 
 

лъв

Животът е хубав. Пред-
стоят ви приятни и ин-
тересни неща, затова се 
забавлявайте на воля.

БлИЗнацИ

Ще се организирате така, 
че да не помрачите очак-
ванията от вас на най-
близките ви хора.

дева

Делата ви ще се подреж-
дат, нужно е търпение, 
за да получите онова, кое-
то наистина очаквате.

веЗнИ

Предстояща среща ще ус-
кори развитието на ваша 
идея и скоро ще пристъ-
пите към реализацията й. 

коЗИрог

В повечето случаи сте без 
конкуренция в работата, 
но не приспивайте актив-
ността си.

скорпИон

Съдбата ще се погрижи 
да не ви липсва нищо от 
уюта, който харесвате и 
желаете да имате.

водолей

Излишно ще се натовари-
те с емоции, неводещи до 
нищо добро. Обърнете 
вни  мание на семейството.

стрелец

Настроението ви ще се 
подобри и от добрите ре-
зултати, които ще полу-
чите изненадващо за вас.

рИБИ

Помислете за промяна на 
обстановката в жилище-
то, с което да изненадате 
всички около вас. 

православенкалендар

5
oC 5

oC 5
oC 7

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.05 сутрин със световното
първенствопофутбол

09.25 100%будни-сутрешното-
кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев

11.00 Култура.бГ - предаване за
културасдимитърстоянович

11.30 днес на световното пър-
венствопофутбол

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 “румбата,азироналдо”-

8-сериендетскитвфилм
13.50 Фестивалнаанимационно-

то кино: “черна пързалка”
-анимационенфилм

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
14.45 “сламеносираче”-твфилм
15.15 “арабела”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 ФиФа световно първен-

ство2022:Третополувреме
17.00 ФиФасветовнопървенство

2022:нидерландия-Катар,
среща от груповата фаза -
прякопредаванеоталХор

18.55 ФиФа световно първен-
ство2022:Третополувреме

19.30 ощеотденя-предаване
20.00 посветаиунас
20.15 ФиФа световно първен-

ство2022:Третополувреме
21.00 ФиФасветовнопървенство

2022:Уелс -англия,среща
от груповата фаза - пряко
предаванеотарраян

22.55 ФиФа световно първен-
ство2022:Третополувреме

00.00 ФиФа световно първен-
ство 2022: еквадор - се-
негал, среща от груповата
фаза/запис/

02.00 ФиФасветовнопървенство
2022:иран-саЩ,срещаот
груповатафаза/запис/

04.00 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.54

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“съдебназала:елей”-се-
риал,eп.3

00.30 “добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.3

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.2

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.10

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

02.00“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.10

парамон постарадал, защото
порицал княза за убийството на
невинниправедници

при царуването на нечестивия
цардецийнаизтокималоединкняз,
наимеаквилин,койтожестокопре-
следвал християните. веднъж той
събралвтъмницататристаиседем-
десетхристиянииотправяйкисекъм
валсайтийските топли минерални
изворивъввитинскаобласт,заповя-
далдаводятснегоимъчениците.

възнамерявайки да мине по-
край идолския храм на посейдон,
тойискалдагипринудидапринесат
идолска жертва. Като стигнали до
капището, той дълго принуждавал
светиите да принесат жертва на
идола,нонеуспялдагисклонинито
сласки,нитосъсзаплахи.случило
сетака,чевтовавремепокрайтях
минавалединблагочестивмъж,на
имепарамон,аповяра - христия-
нин. Като видял такова множество
светимъченици,осъденинасмърт,
тойзастаналпредкапищетонаидо-

лаивъзкликналсвисокглас:
- о, колко много невинни пра-

ведници убива нечестивият княз за
това,ченесепокланятнабездуш-
нитеинемиидоли!

Катоказалтованавсеослуша-
ние, той продължил по пътя си. а
князът,каточултезидуминапара-

мон,пламналотяростизаповядал
наслугитесидагодогонятидаго
убият. нечестивите слуги на още
по-нечестивия княз догонили бла-
женияпарамон,койтонезнаелза
това разпореждане, и го хванали.
проболитялотомускопияисветият
мъченикпарамонпредалблагочес-
тиватасидушавбожиитеръце.

всъщиячаситристаиседемде-
сеттехристиянибилиубитисмечове
предкапищетонапосейдонзавяра-
таХристова.

Филуменбилнаклеветен,чее
християниниумрялследжестоки
мъчения

свети мъченик Филумен живял
прицаруванетонацараврелиан(от
270 до 275 г.) в ликаония, занима-
вайкисеспродажбанажитовГала-
тия,вграданкира.

светиФилуменбилнаклеветен
пред управителя на областта Фе-
ликс,предкогототойизповядал,че
е християнин, за коетобилокачен

надървоиследтовахвърленвогън,
откъдето с благодатта божия из-
лязълневредим.след товазабили
гвоздеив главата,ръцетеинозете
муиговлачили30поприща(около
45 км), от което светецът, като из-
немогнал, предал духа си на бога
(около274г.).

Aкакий синайски бил възна
граден с безсмъртие за своето
послушание

преподобниакакийсеспомена-
вав“лествицата”насв.Йоанлест-
вичник.Тойбилученикнанякойси
синайски старец, груб и злонравен
човек,койточестомунанасялпобой
и огорчения. при него преподобни
акакийживялдеветгодинивголямо
търпениеистрогопослушание.по-
чиналтвърдемлад,към550г.

Когато злонравният старец съ-
общилнаединвеликподвижникза
смърттанаакакий,подвижникътне
повярвал. Той дошъл на гроба на
преподобнияакакийиизвикал:

-братеакакий,умряллисити?
ичулотговор:
-несъмумрял,отче!Запослуш-

нияеневъзможнодаумре.
поразенот товачудо, злонрав-

ниятстарецсепокаялзасвоятажес-
токост, усамотилсеблизодо гроба
наакакийипрекаралтамостаналия
сиживот.

Църкватапочитана29ноемврисв.мчкпарамони370мъченици.св.мчкФилумен.преп.акакийсинайски
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глЕдаЙтЕ

по Евроспорт 1
Биатлон
14.00 СК в Контиолахти 
(индивидуално, мъже)

СнуКър
16.00 и 20.45 “Шотландия оупън”

по Макс спорт 1
ВолейБол
19.00 Фридрихсхафен - 
Ястжембски
21.30 тренто - Закса
по Макс спорт 2

БаСКетБол
21.30 Бреша - Венеция

по Макс спорт 3
21.15 Ховентут - Бург ан Брес 

по Евроспорт 2
СКи-СКоКоВе
10.30 СК в рука (п)
СКи
19.00 СК в лейк луис (п)

рЕзултати

1/8-финали
Локо Сф - Витоша Б 3:0 1:0 най-

денов (45+1) 2:0 Диаш (58) 3:0 мило-
шев (80), Чк: найденов (Л-69).

канада триумфира за 
купа “Дейвис” - неофи-
циално световно отбор-
но първенство по тенис. 
на финала “кленовите 
листа” биха Австралия 
с 2:0 мача и спечелиха 
турнира за първи път в 
историята си. в индиви-
дуалните двубои Денис 
Шаповалов сломи тана-
си кокинакис с 6:2, 6:4, 
а Феликс оже-Алиасим 
победи Алекс де минор 
с 6:3, 6:4. така изобщо 
не се стигна до мача на 
двойки в малага, а ав-
стралийците изтърваха 

да вземат 29-а купа. те 
не са я печелили от 2003 
г., когато сегашният им 
капитан Лейтън Хюит 
бе водещ тенисист на 
тима.

канадците спечели-
ха дебютния си трофей 
109 години след първо-
то си участие. и напъл-
но оправдаха етикета 
“златното поколение”, 
поставен им от медиите 
в родината. това е вто-
ра купа за канада тази 
година, след като през 
януари тимът триумфи-
ра и на Атп къп.

Херо пое Спартак Варна

Локо сф се класира за 
1/4-финал за купата на Бъл-
гария след 3:0 над витоша 
Б. попаденията в “надежда” 
реализираха ивайло найде-
нов (45+1), Алас Диаш (58) 
и красимир милошев (80). 
найденов се превърна и в 
грешник, след като бе изго-
нен в 69-ата мин., но това не 
се отрази на “железничари-
те”. така “червено-черни-
те” се присъединяват към 
спартак вн и Арда, които 
през уикенда първи стигна-

ха до топ 8.
“Беше важно да продъл-

жим. първото полувреме не 
беше добро, защото влязохме 
отпуснато в мача. винаги има 
нотка на подценяване, когато 
играеш с отбор от долно ниво. 
Доста често в последния мач 
играчите мислят вече за ва-
канцията си. Доста отбори 
от елита обаче изиграха по-
слаби мачове за купата и това 
бе обица за нас да подходим 
внимателно”, каза треньорът 
на Локо станислав Генчев. 

Локо Сф на 1/4-финал 
за купата на България

СнимкаБТа

Голмайсторът ивайло найденов (вляво) шутира през 
Цветомир Вачев от Витоша при победата на локо с 3:0

Димитър Димитров-Херо е новият треньор на спар-
так вн. Бургазлията ще бъде представен на пресконфе-
ренция днес. така опитният специалист, който е с най-
много мачове като наставник в българския футболен 
елит, ще води десети различен клуб в кариерата си у 
нас.

Досега Херо е бил треньор на нефтохимик, Литекс, 
Левски, велбъжд, Локо пд, Черноморец, Лудогорец, Бе-
рое и Арда. 63-годишният бургазлия има общо 474 мача 
като наставник в българското първенство. Зад граница 

Димитров е водил Ал насър и кадисия (сАрабия), Ам-
кар перм (рус) и на два пъти иртиш павлодар (каз).

“ръководството на спартак ще даде пресконфе-
ренция. на нея ще присъстват собствениците павлин 
николов и Асен миланов. те ще представят Димитър 
Димитров, който от 1 януари 2023 г. застава начело на 
тима, както и ще отговарят на въпроси, свързани с из-
миналия полусезон и подготовката на тима за следва-
щия. Ще бъде обявен планът за подготовка през паузата 
в първенството”, обявиха от спартак.

някогашният национален селекционер на България 
ще има за задача да вдигне варненския тим, който в мо-
мента се намира на дъното в класирането след завръ-
щането си в елита. спартак има едва една победа в 18 
мача досега.

на поста той ще замени тодор киселичков, на кого-
то е бил треньор в продължение на три години в неф-
тохимик през 90-те години. вероятно киселичков ще 
остане на работа, а помощник на Херо ще е и Георги 
Чиликов.

ДимитърДимитровщеспасява„соколите”отизпадане

канада заслужи 
първа купа 
„Дейвис”

СнимкаБТа

отборът на Канада се радва с купа “Дейвис”, която спечели в Малага
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Мондиал 2022
По БНТ 1 и БНТ 3 
17.00 Нидерландия - Катар
21.00 Уелс - Англия
По Диема и Диема СПорТ 3
17.00 Еквадор - Сенегал
21.00 Иран - САЩ

Гледайте

масови безредици имаше в Брюксел след загуба на Белгия от ма-

роко с 0:2. наложи се полицията да затвори части от центъра на града 
и да използва водни оръдия и сълзотворен газ, за да разпръсне тъл-

пите. По улиците върлуваха хиляди бесни хулигани, които чупиха 
витрини на магазини, палеха и замеряха автомобили с тухли.

кметът на Брюксел Филип клозе призова гамените да стоят да-

леч от центъра и каза, че властите правят всичко възможно, за да под-

държат реда по улиците. Дори движението на метрото и трамваите 
трябваше да бъде прекъснато по нареждане на полицията.

До ескалацията се стигна, след като редица фенове с марокански 
корени празнуваха ентусиазирано в доста белгийски градове.

кошмарните сцени стигнаха и до нидерландия. В Ротердам по-

лицаи са разгонили 500 фенове, замеряли представителите на реда 
със счупени стъкла и използвали срещу тях различна пиротехника. 
Съобщава се за безредици в Амстердам и Хага.

СниМкиБТА

Марокански фенове се радват  
пред изгоряла кола в Брюксел

безредици в брюксел 
след загуба на белгия

Германия оцеля на този етап в ка-

тар. Четирикратният световен шампион 
запази шансове за класиране на 1/8-фи-

налите, след като завърши 1:1 с испа-

ния. За Бундестима това е първа точка 
в Група е, в която остава на дъното. В 
последния кръг подопечните на Ханзи 
Флик играят с коста Рика и ще се надя-

ват “Ла Фурия” да не загуби от Япония.   
на “Ал Байт Стейдиъм” се раз-

писаха само резерви. Алваро мора-

та (62) изведе испания, а точката за 
немците донесе никлас Фюлкруг (83). 
В края на първото полувреме гол на 
Антонио Рюдигер бе отменен заради 
засада. Така в първия сблъсък между 

два шампиона на мондиала победи-

тел не беше определен.
“Съставът показа отлично ниво. До-

волен съм от духа, който показахме, и 
отборната ни работа. Това бе мач на ви-

соко ниво. Това са нещата, които искам 
да виждам от тима, но направихме само 
първата крачка. искаме да видим пове-

че в следващия мач и да създадем усло-

вия да продължим. испания е страхотен 
отбор с млади играчи, а и някои опитни, 
които са силни технически. Трудно е 
да се защитаваш срещу такъв опонент, 
така че трябва да подобрим защитата 
си. Важното тук е психологията. неща-

та се получават, когато започнеш да по-

беждаваш. може би това е искрата, от 
която се нуждаехме”, каза Флик.

“надявам се, че събитията ще се 
развият добре”, пожела си голмайсто-

рът Фюлкруг.
“на теория това беше групата на 

смъртта. Ако ми бяха казали, че след 
равенството ще сме лидери и ще зави-

сим от себе си, бих се съгласил. Равен-

ство срещу Япония ни е достатъчно, но 
няма да спекулираме. Да, жалко е, че 
не победихме, но трябва да сме щаст-

ливи, тъй като сме лидери. Това е на-

шата реалност, а целта ни е да сме пър-

ви в групата”, обяви селекционерът на 
испания Луис енрике.

камерун и Сърбия направиха 3:3 в 
среща от II кръг в Група G на Световното 
в катар. Двата състава събраха по 1 точ-

ка, съответно на трето и четвърто място. 
Така те почти отпаднаха. В другия мач 
снощи играха Бразилия и Швейцария, ко-

ито миналата седмица тръгнаха с по 3 т. 
В последните двубои в петък камерун ще 
излезе срещу бразилците, а Сърбия очак-

ва Швейцария. 
Пред 39 789 зрители на ст. “Ал Джа-

нуб” “плавите” бяха шокирани на контри. 
След като Жан-Шарл кастелето (29) из-
веде африканците, западните ни съседи 
вкараха три гола за 12 мин. Точни бяха 
Страхиня Павлович (45+1), Сергей ми-

линкович-Савич (45+3) и Александър 
митрович (53). играчите на Ригоберт 
Сонг обаче не се предадоха и стигнаха 
до точката чрез резервата Венсан Абу-

бакар (63) и ерик-максим Чупо-мотинг 

(66). Така Сърбия стиска палци снощи за 
“Селесао” да бие “часовникарите” и в по-

следния кръг да търси 3 т. именно срещу 
Швейцария, за да стигне до 1/8-финал.

Германия оцеля 
на мондиала
Безпобедителвпървиясблъсъкмеждудвашампиона

Сериозна заплаха получи 
звездата на Аржентина Лео 
меси. многократният свето-

вен шампион по бокс канело 
Алварес се закани на 7-крат-

ния носител на “Златната 
топка”. Причината е, че при 
празненствата в съблекалня-

та след успеха на “гаучосите” 
с 2:0 меси подритва по пода 

мексикански екип. “Видяхте 
ли как меси изчисти пода с 
нашата тениска и флаг? Да се 
моли на Бог да не ме среща”, 
написа в туитър канело.

капитанът на Аржентина 
бе с ключова роля за победа-

та именно над мексико, след 
като реализира първия гол и 
асистира за втория.

Камерун почти отказа Сърбия

Канело се закани на Лео меси

Резултати

II кръг
група Е
Испания - германия 1:1 1:0 мо-

рата (62) 1:1 Фюлкруг (83); Япония 
- коста рика 0:1. 1. Испания 4 т. 2. 
Япония 3 3. коста Рика 3 4. Германия 
1. III кръг: четвъртък, 21.00: коста 
Рика - Германия; Япония - испания. 

група F
Хърватия - канада 4:1 0:1 Дейвис 

(2) 1:1 крамарич (36) 2:1 Ливая (44) 3:1 
крамарич (70) 4:1 маер (90+4); Бел-
гия - Мароко 0:2. 1. Хърватия 4 т. 2. 
Мароко 4. 3. Белгия 3 4. канада 0. III 

кръг: четвъртък, 17.00: Хърватия - 
Белгия; канада - мароко.

група G
камерун - Сърбия 3:3 1:0 кастеле-

то (29) 1:1 Павлович (45+1) 1:2 милин-

кович-Савич (45+3) 1:3 митрович (53) 
2:3 Абубакар (63) 3:3 Чупо-мотинг 
(66); снощи; Бразилия - Швейцария.

група Н
корея - гана 2:3 0:1 Салису (24) 0:2 

кудус (34) 2:2 Чо (59 и 61) 2:3 кудус 
(69); снощи: Португалия - Уругвай.

Ерик-Максим Чупо-Мотинг донесе 
точката на Камерун срещу Сърбия


